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AMUTORABORA 
aneb ČARODĚJNICKÁ STEZKA

30. 4. - 14. 5. 2021

Budeme rádi, když nám pošlete fotky ze stezky na info@mestoduba.cz.

Vydejte se na tajuplnou cestu plnou 
dobrodružství a úkolů a sestavte  

podle indicií kouzlo, kterým  
změníte všechny strašidelné  

čarodějnice na ty hodné .  
Připraveny budou dvě varianty:  

lehčí fialová a těžší červená.  
Stezka má 10 stanovišť.

Start bude na Masarykově náměstí , 
kde budou k dispozici potřebné 

mapky a křížovka.  
Tak hezkou zábavu. 
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Vážení čtenáři městského zpravodaje, 

po ustupující zimě se údržba města pustila do oprav místních komunikací, 
které byly po zimě v nejhorším stavu. První byla na řadě cesta na Nedvězí, kde 
byly vyjeté koleje v hloubce cca 10-20 cm a bylo spotřebováno 51 tun kamene. 
Potom se přesunuli do Nedamova, kde máme připraven materiál na opravu, ale 
bohužel, v době, kdy píši tento sloupek, jsou oba traktory mimo provoz a čekáme 
na servis. V průběhu dubna se bude pokračovat.

Karantény a ošetřovačky částečně oslabily i naši údržbu, a tak jsme přistoupili 
k omezení provozu sběrného dvora z důvodu pomoci s úklidem ulic. Věřím, že 
se situace během dubna stabilizuje a sběrný dvůr bude fungovat v klasickém 
režimu. Od 1. 4. nastupují také pracovníci na veřejně prospěšné práce.

Služby pro občany jsme byly nuceni v tuto chvíli pozastavit. A to jak z výše 
jmenovaných důvodů tak i z důvodu snahy zamezit kontaktu lidí. Všichni si totiž 
začali upravovat zahrádky a seznam na štěpkování je opravdu dlouhý. 

Probíhá také pravidelné týdenní testování všech zaměstnanců města. Navíc 
jsme z vlastní iniciativy přibrali i aktivní hasiče. Všichni testovaní měli doposud 
negativní výsledky.

Na konci měsíce března bylo předáno ze strany města stanoviště na realizaci 
projektu dětských hřišť v osadách Deštná, Dřevčice, Korce a Dubá-Výsluní. Mů-
žeme tedy společně sledovat jak nám „rostou“, a věřím, že udělají plno radosti.

Příjemným dnem byl pracovní výjezd do Slatiňan, kde proběhl 1. kontrolní 
den dodání zakázky nové cisternové automobilové stříkačky pro hasiče města 
Dubá. Bylo odsouhlaseno technické vybavení, specifikovány detaily rozmístění 
zařízení a ukázka celého procesu stavby automobilu. Nastavené termíny dodání 
nejsou ohroženy. O tom, jak pokračuje stavba auta, podáme informace.

Na závěr Vás zvu na putování za velikonočním zajíčkem. Jde o procházku po 
Dubé spolu s úkoly pro děti, kterou pro Vás připravil Klub malých Dubáčků. Dě-
kuji jim tímto, že i v této době se nás snaží rozptýlit a dobít baterky procházkou 
po městě.

Přeji klidné, tolik očekávané, slunečné jarní dny

Fuxa Martin  
místostarosta
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MĚSTSKÝ ÚŘAD DUBÁ

NEVÁHEJTE NÁS KONTAKTOVAT
údržba zeleně, koordinátor VPP
Monika Šimonová 
tel. 723 258 285 
koordinator@mestoduba.cz

vedoucí městské údržby
Václav Šarboch
tel. 607 933 058
udrzba@mestoduba.cz

MĚSTSKÉ LESY DUBÁ
odborný lesní hospodář
Ing. Josef Štveráček
tel. 607 851 462 
lesni.hospodar@mestoduba.cz

lesník Městských lesů Dubá
Zbyšek Stibor
606 904 093

starostka
Ing. Irena Žalovičová, 
tel. 725 071 130
starostka@mestoduba.cz

místostarosta
Martin Fuxa DiS
tel. 725 733 608, 
mistostarosta@mestoduba.cz

tajemník
Bedřich Janďourek
tel. 606 372 922
tajemnik@mestoduba.cz

sekretariát, podatelna
Leona Maříková
tel. 487 870 201 
sekretariat@mestoduba.cz
podatelna@mestodubacz

hlavní účetní
Ing. Marcela Pražáková, 
tel. 487 870 201 
ucetni1@mestoduba.cz

fakturantka
Michaela Pažoutová
tel. 487 870 201  
fakturantka@mestoduba.cz

správa domů a bytů, přestupky
Barbora Tomášková
tel. 728 168 134
sprava.domu@mestoduba.cz
prestupky@mestoduba.cz

ekolog, městský zpravodaj
Zuzana Martínková
tel. 724 857 243
ekolog@mestoduba.cz

vedoucí stavebního úřadu
silniční správní úřad
Lenka Čermáková
tel. 487 870 201
stavebni.urad@mestoduba.cz

stavební úřad
Věra Králová
tel. 487 870 201
stavebni.kralova@mestoduba.cz

investiční a projektová příprava
Ing. Petr Kmínek
tel. 606 077 702 
dotace@mestoduba.cz

matrika, evidence obyvatel, 
CZECH-POINT
Martina Šepsová
tel. 487 870 201
matrika@mestoduba.cz

poplatky, pojistné události
Veronika Kolomazníková
tel. 487 870 201 
poplatky@mestoduba.cz

infocentrum, kulturní referentka
Petra Mečířová
tel. 487 870 490
info@mestoduba.cz

LÉKÁRNA DUBÁ
Masarykovo náměstí 139
Českolip. lékáren. společnost, s. r. o.
PO, ST, ČT, PÁ 8 – 14 h
ÚT 8 - 18 h
SO 8 - 12 h
kontakty: 487 870 139
lekduba@seznam.cz
V lékárně je možné platit také kartou.

ORDINACE 
PRAKTICKÉHO 
LÉKAŘE
Masarykovo náměstí 140/3
DubMed s. r. o. 
MUDr. Hana Středová
MUDr. Jiří Klement

Ordinace funguje bez omezení  
v těchto ordinačních hodinách  
(i déle, je-li třeba):
PO 7.30 - 13.30 h
ÚT 14 - 18 h
ST, ČT, PÁ 7.30 - 13:30 h 
PROSÍME  POZOR!  Vzhledem  k  ak-
tuální  epidemiologické  situaci  je  nut-
né se na každou návštěvu telefonicky 
objednat. Umožní nám to organizovat 
návštěvy
pacientů  tak, aby se co nejméně po-
tkávali  v  čekárně  a  tím  omezit  riziko 
možného přenosu respiračních infek-
cí. Akutní stavy objednáváme obratem 
na  ten  samý den. Prosíme,  pokud  to 
není nezbytně nutné, volejte do ordi-
nace až po 10. hodině.
kontakty:
tel. 483 704 729, 722 763 072
Právě dokončujeme webové stránky 
www.dubmed.cz, kde si budete moci 
objednat třeba i recept na léky.

POŠTA DUBÁ
Školní 192
PO a ST 10 - 12 a 13 - 18 h
ÚT, ČT, PÁ  8 - 12 a 13 - 16 h
tel.: 954 247 141
Veškeré potřebné informace můžete 
najít na webových stránkách České 
pošty www.ceskaposta.cz 

ORDINACE 
DĚTSKÉHO LÉKAŘE
Masarykovo náměstí 138, Dubá
MUDr. Zina Ropková
PO 7.30 - 9.30 h
ÚT 10.30 - 12.15 h
ST NEORDINUJE
ČT 7.30 - 11 h
PÁ 12 - 14 h
Tel. do ordinace 487 870 183

SBĚRNÝ DVŮR DUBÁ
Nové město 258

Od 8. 3. 2021 je dočasně upravena 
otevírací doba, která bude:
PO 13 - 17 h
ÚT  8.30 - 11 a 11.30 - 16 h
ST  8.30 - 11 a 11.30 - 17 h
ČT  8.30 - 11 a 11.30 - 16 h
PÁ  13 - 16 h
SO  8 - 11 h

kontakty:
Zuzana Pabišková
tel. 722 530 449
Zuzana Martínková
tel. 724 857 243
Sběrný  dvůr  je  určen  pouze  pro  trvale 
hlášené  obyvatele  a  majitele  RO,  kte-
ří  jsou  zapojeni  do  systému  nakládání  
s  odpady  v  obci  (plátci  poplatku  za  od-
pady). Sběrný dvůr není určen pro pod-
nikající subjekty. Větší množství odpadu 
je nutno hlásit předem.

Úřední hodiny 
na MěÚ Dubá
- pondělí v čase od 8.00 do 11.30 hodin a od 
12.00 do 16.30 hodin,
- středa v čase od 8.00 do 11.30 hodin a od 
12.00 do 16.30 hodin.

Preferovaný způsob podání vůči Městskému 
úřadu Dubá je nadále elektronicky na adresu 
podatelna@mestoduba.cz, do datové schrán-
ky, jejíž ID je 75ybej8, nebo telefonicky na te-
lefonních číslech 487 870 201 nebo 487 870 
490. Využít můžete také podání prostřednic-
tvím pošty, a to na adresu Městský úřad Dubá, 
Masarykovo náměstí čp. 138, 471 41 Dubá. 
Děkujeme Vám za pochopení.

V neodkladných případech mimo stanovené 
úřední hodiny si lze dohodnout osobní schůzku 
s příslušným zaměstnancem telefonicky.
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Poradna Centra pro 
zdravotně postižené

TERÉNNÍ PEČOVATELSKÁ SLUŽBA DOKSY 
Vážení čtenáři Dubáčku dovolte mi, abych Vám  

v dubnovém čísle přiblížila práci Terénní pečovatel-
ské služby a našich pečovatelek. 

Tento článek je určen všem těm, kteří chtějí „ŽÍT-
-PEČOVAT DOMA“ a potřebují získat informace, ná-
vod nebo radu, jak postupovat v situaci kdy již sami 
potřebují péči druhé osoby, či jsou sami těmi, kteří 
budou péči poskytovat. 

Stojíte před velkým rozhodnutím, zda můžete za-
jistit péči o svého blízkého, známého? 

Váš blízký či známý se ocitl v situaci, kdy jeho stav 
vyžaduje pravidelnou nebo částečnou péči v průbě-
hu celého dne a nemáte s touto situací žádné zku-
šenosti? Bojíte se, zda sami nebo s pomocí druhých 
zvládnete zajistit potřebnou péči? I přes všechny tyto 
a jiné nezodpovězené otázky byste byli rádi, aby váš 
blízký, známý mohl žít a zůstat doma?

Je nelehké stát před tímto rozhodnutím, jak to 
uděláme, může nám s péčí někdo pomoci? Dříve 
než se rozhodnete, jakou péči zvolit, je dobré od-
povědět si a seznámit se s důležitými informacemi 
a možnými zdroji pomoci např. jaké jsou naše mož-
nosti převzít péči, kolik času a kdy v průběhu dne, 
týdne, se můžeme spolupodílet na péči, jsme schop-
ni a ochotni se pravidelně krátkodobě či dlouhodobě 
podílet na potřebné péči?

NAŠE ODPOVĚD VÁM - v následujících mě-
sících Vás budeme postupně seznamovat s prací 
pečovatelek, a to s jednotlivými úkony, které jsou 
určeny osobám v nepříznivé životní situaci, osobám 
samostatně žijícím, ale i osobám pečujícím o své 
nejbližší-nejčastěji seniory, pomůžeme a zajistíme 
péči i osobám se zdravotním postižením, chronic-
kým onemocněním ale i rodinám s dětmi. 

Rozhodnete-li se zůstat doma nebo pečovat  
o svého blízkého doma, jakkoliv pomáhat druhým 
jme tu pro Vás, je však nutné vědět na samém za-
čátku, že každá osoba, ať osoba blízká, sousedka, 
známí, či lékař, musí požádat osobně nebo telefonic-
ky o zavedení pečovatelské služby. Při prvotním kon-

taktu s pracovnicemi pečovatelské služby Vám jsou 
poskytnuty základní informace. Na základě Vámi 
sdělených informací - dotaz, jména, adresa, telefon-
ního číslo se domlouvá osobní návštěva tzv. sociální 
šetření v místě trvalého bydliště zájemce o službu. 

Jde o návštěvu, kdy sociální pracovnice běžným 
rozhovorem zjišťuje současnou nepříznivou životní 
situaci zájemce např.jaké jsou jeho potřeby, přání, 
v jakém prostředí zájemce žije - sám, s rodinou,  
s čím potřebuje pomoci, kdo v současné době zajiš-
ťuje potřebnou pomoc, jaká je představa o provádě-
ní požadovaného úkonu apod. Vedoucí pečovatelka 
projednává se zájemcem budoucí spolupráci s pe-
čovatelkami např. kdy-den, čas výkonu péče, jakým 
způsobem bude péče/úkon prováděn a hlavně je-li 
místo výkonu vhodné, bezpečné jak pro zájemce, 
tak pro pečovatelky.

 Z naší praxe doporučujeme přítomnost druhé 
osoby při tomto jednání např. osoby blízké, která za-

jistí zájemci potřebnou jistotu a podporu při jeho roz-
hodování.  Dojde-li k vzájemné shodě o provádění 
úkonů je sepsána „Žádost o zavedení pečovatelské 
služby“.  Zájemci jsou předány oproti podpisu tisko-
pisy: závazná pravidla-základní informace o TPS, 
kterými se navzájem řídí obě smluvní strany, vnitřní 
pravidla-přiblíží způsob provedení jednotlivých úko-
nů, pravidla pro stížnost. 

Na základě „Žádosti“ a zápisu ze sociálního šetře-
ní je napsána „Smlouva“ a ta může být na dobu neur-
čitou ale i na dobu určitou po dobu rekonvalescence, 
kdy pečovatelská služba zajistí a provádí všechny 
dohodnuté úkony se zájemce dále už jen uživatelem.

 Bližší informace získáte na: tel. č. 702 148 907, 
487 712 970, 722 033 383.

Možnost osobní návštěvy: Panská 953, Doksy po 
telefonické dohodě od 7.00-16.00 hod.

H. Maříková, vedoucí pečovatelka

Poplatek za psy
Splatnost poplatku za psa je do 31. května. 

Zaslat jej můžete na náš bankovní účet číslo 
0903265309/0800, pod variabilním symbolem 1341. 
Prosím, do poznámky napište jméno poplatníka.

Výše poplatku za psa je následující:
- za psa, kterého chováte v Dubé, je třeba uhradit 
300 Kč za rok. Je-li poplatníkem osoba starší 65 let, 
je sazba poloviční, tedy 150 Kč za rok
- v případě psa chovaného v některé z okolních obcí, 
činí poplatek 200 Kč. Pro poplatníka staršího  65 let 
činí tento poplatek 100 Kč. 

Veronika Kolomazníková

Centrum poskytuje pomoc seniorům a zdravotně 
handicapovaným spoluobčanům od 3 let věku. 

Kontaktním pracovníkem je Mgr. Veronika Holeč-
ková (tel. 730 871 381). 

Pravidelná poradna na Městském úřadu Dubá 
(přízemí) se bude konat 22. dubna 2021 od 8.00 do 
10.00 hodin.

red

Očkování psů a koček
a veterinární poradna

Hromadné očkování psů a koček a veterinární po-
radna MVDr. Hruškové proběhne jako každoročně 
ve veterinární poradně v Nedamovské ulici čp. 202 
v Dubé, a to v neděli 25. dubna 2021 od 10 do 12 
hodin a následně od 16 do 17 hodin. 

Věra Gilová

Výdej popelnic na bio 
a plasty 

Začátkem dubna jsme zahájili výdej popelnic na 
plasty a bioodpady, které bude od jednotlivých domů 
odvážet společnost EKOD Servis. V první vlně jsme 
vydali nádoby pro žadatele přímo v Dubé a na stálé 
svozové trase, kudy bude svozová technika projíž-
dět. Podmínkou samozřejmě bylo, že musí jít o dob-
ře přístupná místa. 

I nadále mohou občané Dubé žádat jak o popelni-
ce na bio, tak na plasty. V současné době evidujeme 
několik žádostí také z Deštné, Dřevčic a Zakšína. 
Vzhledem k nízkému počtu požadovaných nádob 
nebudou tyto obce v současné době zahrnuty do 
plánu vývozu. Pokud se počet žádostí o popelnice 
ve zmíněných lokalitách dostatečně navýší, budeme 
se svozovou společností o vývozu i zde jednat. Po-
čet svážených nádob je v tomto případě rozhodující. 

První vývoz plastů se konal 12. dubna a první vý-
voz bia pak 23. dubna. Plasty budou vyváženy jed-
nou měsíčně a bio v sezóně jednou za dva týdny. 
Chtěla bych požádat všechny, kdo od nás nádoby 
převzali, aby je k vývozu připravili večer před svozo-
vým dnem. Děkuji za spolupráci. 

Zuzka Martínková
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Usnesení z veřejného zasedání zastupitelstva
Usnesení č. 3/2021 ze dne 25. března 2021. Zveřejněna je u  p ra vená verze dokumentu z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu zveře jňo-
vaných osobních údajů podle zákona ČR č. 110/2019 Sb., o zpracování osobních údajů, a Nařízení Evropského parlamentu a rady (EU) 2016/679,  
o ochraně fyzických osob.

VZALO NA VĚDOMÍ informace paní starostky  
o podané písemné rezignaci ze dne 3. března 2021 
zastupitele pana Emanuela Adamce na mandát 
člena Zastupitelstva Města Dubá, z kandidátní 
listiny volební strany NEZÁVISLÍ, viz příloha. Podle 
pořadí je dalším náhradníkem na uvolněný mandát 
člena Zastupitelstva Města Dubá pan Karel Šimo, 
kterému vznikl jako náhradníkovi mandát člena za-
stupitelstva dnem 4. března 2021.

SLOŽENÍ SLIBU ČLENA ZASTUPITELSTVA 
pan Karel Šimo složil podle ustanovení zákona  
č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), v platném 
znění, zákonem stanovený slib a převzal osvědče-
ní o nastoupení náhradníka na uvolněný mandát 
člena Zastupitelstva Města Dubá, viz přílohy.

komentář starostky: Děkuji za dosavadní práci 
v zastupitelstvu panu Adamcovi a těším se na spolu-
práci s panem Šimo.

1) URČILO na návrh paní starostky zapisovatele 
zápisu paní Leonu Maříkovou, ověřovatele zápisu 
pana MUDr. Jiřího Klementa a pana Tomáše Nováka 
a zapisovatele usnesení pana Jakuba Fliegela.
pro  schválení:  11  (I.  Žalovičová,  M.  Fuxa,  A.  Ložková,  
V. Matějková,  J.  Fliegel, M.  Šimonová, H.  Středová,  J.  Kle-
ment, T. Novák, E. Jelenová, K. Šimo)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 

2) SCHVÁLILO na návrh paní starostky předlo-
žený program veřejného zasedání Zastupitelstva 
Města Dubá č. 3/2021.
pro schválení: 11 (I. Žalovičová, M. Fuxa, A. Ložková, V. Ma-
tějková,  J.  Fliegel,  M.  Šimonová,  H.  Středová,  J.  Klement,  
T. Novák, E. Jelenová, K. Šimo)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 

3a) VZALO NA VĚDOMÍ informace finančního 
výboru zastupitelstva týkající se hospodaření Měs-
ta Dubá za leden až únor roku 2021, které skončilo 
kladným saldem příjmů a výdajů ve výši 200 319 Kč; 
výsledek hospodaření hospodářské činnosti zisk ve 
výši 101 336 Kč (Městské lesy Dubá ztráta ve výši 
442 838 Kč a Autocamp Nedamov zisk ve výši 544 
174 Kč), a týkající se stavu finančních prostředků 
Města Dubá na bankovních účtech ke dni 28. února 
2021 – na hlavní činnosti 12 850 119 Kč, hospodář-
ské činnosti 4 165 435 Kč a sociálním fondu 261 236 
Kč; celkové finanční prostředky Města Dubá na ban-
kovních účtech 17 276 790 Kč.

3b) SCHVÁLILO na návrh finančního výboru za-
stupitelstva rozpočtové opatření č. 2 rozpočtu Měs-
ta Dubá na rok 2021, viz příloha.
pro schválení: 11 (I. Žalovičová, M. Fuxa, A. Ložková, V. Ma-
tějková,  J.  Fliegel,  M.  Šimonová,  H.  Středová,  J.  Klement,  
T. Novák, E. Jelenová, K. Šimo)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 

komentář starostky: Schválené  rozpočtové 
opatření  č.  2/2021  spočívá  ve  zvýšení  záporného 
salda příjmů a výdajů o 112 000 Kč, celkové zvýšení 
příjmů o 439 000 Kč, z toho daňové příjmy navýšení 
o 373 000 Kč, nedaňové příjmy navýšení o 66 000 
Kč. Výdaje se celkově navyšují o 551 000 Kč, z toho 
se navyšují běžné výdaje o 551 000 Kč.
Navýšení  příjmů  se  skládá:  +373  000 Kč  –  pří-

jem z daně z příjmů právnických osob za město za 
rok 2020, +1 000 Kč – přeplatek na plynu u bytů,  
+34  000  Kč  –  přeplatek  na  elektřině  u  nebytů,  
+11 000 Kč – přeplatek na elektřině u místní správy, 
+20 000 Kč tj. 5 000 Kč náhrada škody za lesní požá-
ry a 15 000 Kč dar – finanční spoluúčast na úhradě 
nákladů za umístění, údržbu a provoz příhradového 
stožáru na pozemku p.č. 970/1 k.ú. Zakšín. Celkové 
navrhované zvýšení příjmů je ve výši 439 000 Kč.
Navýšení  výdajů  se  skládá:  +373  000 Kč  –  vý-

dej  daně  z  příjmů  právnických  osob  za  město  za 
rok 2020, +1 000 Kč – přeplatek na plynu u bytů,  
+34  000  Kč  –  přeplatek  na  elektřině  u  nebytů,  
+11 000 Kč – přeplatek na elektřině u místní správy, 
+68 000 Kč – výdaje na zpracování zadávací doku-
mentace k zakázce na nákup cisternové automobi-
lové stříkačky, +64 000 Kč – výdaje na vrácení části 
dotace na volby do Parlamentu ČR a zastupitelstev 
krajů v roce 2020. Celkové navrhované zvýšení vý-
dajů je ve výši 551 000 Kč.
Z  tohoto  rozpočtového  opatření  vyplývá  navý-

šení celkového schodku rozpočtu o 112 000 Kč, tj.  
z -9 700 000 Kč na -9 812 000 Kč.

3c) SCHVÁLILO na návrh finančního výboru za-
stupitelstva na základě předložené písemné žádos-
ti Římskokatolické farnosti - děkanství Dubá, IČ 
49864076, poskytnout dotaci z rozpočtu Města 
Dubá ve výši 10% způsobilých nákladů, maximál-
ně ve výši 110 000 Kč na spolufinancování oprav 
kostela Nalezení svatého Kříže v Dubé na obno-
vu střešního pláště a fasády v průčelí kostela, v této 
souvislosti bude uzavřena veřejnoprávní smlouva  
o poskytnutí dotace z rozpočtu Města Dubá, viz pří-
lohy.
pro schválení: 11 (I. Žalovičová, M. Fuxa, A. Ložková, V. Ma-
tějková,  J.  Fliegel,  M.  Šimonová,  H.  Středová,  J.  Klement,  
T. Novák, E. Jelenová, K. Šimo)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 

komentář starostky: V první řadě je nutné začít 
řešit  statiku  kostela  ve  kterém  se  objevily  výrazné 
praskliny.

4) ROZHODLO na návrh paní starostky v souladu 
s doporučením hodnotící komise o výběru nejvhod-
nější nabídky Veřejné zakázky malého rozsahu 
zadávané mimo režim zákona č. 134/2016 Sb.,  
o zadávání veřejných zakázek, pod názvem 
„Obnova objektu bývalé SUŠÁRNY CHMELE  
– 4. etapa (OBNOVA INTERIÉRŮ – 1. část)“, kterou 
je na základě kritéria nejnižší nabídkové ceny nabíd-
ka firmy Tomáš Hlaváček, IČO 11452072, se sídlem 
Litoměřice, nabídková cena činí celkem 2 831 986,58 
Kč včetně DPH, tak jak je dále uvedeno v Zápise  
o hodnocení a posouzení nabídek ze dne 18. března 
2021, viz příloha. Smlouva o dílo bude uzavřena nej-
dříve po uplynutí lhůty k podání námitek.

SCHVÁLILO na návrh paní starostky smlouvu  
o dílo mezi Městem Dubá a firmou Tomáš Hlavá-
ček, IČO 11452072, se sídlem Litoměřice.

POVĚŘILO paní starostku podpisem smlouvy  
o dílo mezi Městem Dubá a firmou Tomáš Hlaváček, 
IČO 11452072, se sídlem Litoměřice, včetně jejích 
případných dodatků.

pro schválení: 11 (I. Žalovičová, M. Fuxa, A. Ložková, V. Ma-
tějková,  J.  Fliegel,  M.  Šimonová,  H.  Středová,  J.  Klement,  
T. Novák, E. Jelenová, K. Šimo) 
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 

komentář starostky: Jedná  se  o  realizaci  ne-
zbytné elektroinstalace, vnitřních omítek a betonové 
podlahy v přízemí budovy.

5) SCHVÁLILO na návrh paní starostky inves-
tiční záměr a podání žádosti o dotaci na Minister-
stvo financí do Programu 29822 – Akce financované  
z rozhodnutí Poslanecké sněmovny Parlamentu  
a vlády ČR na akci „DUBÁ čp. 14, VÝSTAVBA 
OBECNÍCH BYTŮ“. Město Dubá se bude účastnit 
na financování projektu a má zabezpečeny vlastní 
zdroje na vlastní finanční podíl žadatele.
pro schválení: 11 (I. Žalovičová, M. Fuxa, A. Ložková, V. Ma-
tějková,  J.  Fliegel,  M.  Šimonová,  H.  Středová,  J.  Klement,  
T. Novák, E. Jelenová, K. Šimo)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 

komentář starostky: V  případě  uspění  žádosti 
o dotaci by v budově vznilky 2 byty v 1.patře včet-
ně  opravy  střechy  a  jedna  bezbariérová  garsonka  
s vchodem z nového dvora.

6) SCHVÁLILO na návrh paní starostky podání 
žádosti o dotaci do Programu obnovy venkova 
Libereckého kraje (dotační titul 1: Obnova a údrž-
ba venkovské zástavby a občanské vybavenosti) na 
akci „OBNOVA ÚSTŘEDNÍHO KŘÍŽE HŘBITOVA 
V DEŠTNÉ, VSTUPNÍ BRÁNA A BRANKA“. Město 
Dubá se bude účastnit na financování projektu a má 
vyčleněny finanční prostředky na vlastní podíl žada-
tele.
pro schválení: 11 (I. Žalovičová, M. Fuxa, A. Ložková, V. Ma-
tějková,  J.  Fliegel,  M.  Šimonová,  H.  Středová,  J.  Klement,  
T. Novák, E. Jelenová, K. Šimo)
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 

komentář starostky: Jedná se o akci již vysou-
těženou, které se bude realizovat v letošním roce.

7) ROZHODLO na návrh paní starostky na zá-
kladě doporučení Komise pro regeneraci městské 
památkové zóny Města Dubá v rámci přidělených 
finančních prostředků ve výši 200 000 Kč od 
Ministerstva kultury ČR na Program regenerace 
městských památkových rezervací a městských 
památkových zón ČR na rok 2021, v letošním roce 
realizovat následující stavební akci: kulturní pa-
mátka rejstříkové číslo 20211/5-5868, budova čp. 
97 v Dlouhé ulici v části obce Dubá, vlastník objek-
tu: xxxxxxx, navržená akce obnovy: stavební úpravy 
domu – výměna podlah a schodiště, nové hliněné 
omítky a spárování roubení, rozpočtované náklady 
činí celkem 412 260 Kč, podíl z programu regene-
race MPZ činí 200 000 Kč, podíl z rozpočtu Města 
Dubá činí 41 226 Kč.
pro schválení: 11 (I. Žalovičová, M. Fuxa, A. Ložková, V. Ma-
tějková,  J.  Fliegel,  M.  Šimonová,  H.  Středová,  J.  Klement,  
T. Novák, E. Jelenová, K. Šimo)4
proti schválení: 0          zdrželo se: 0 

komentář starostky: Podíl z  rozpočtu města  je 
dle pravidel povinný ve výši 10%.
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Příští zasedání zastupitelstva se bude  
konat ve čtvrtek 22. dubna 2021  

od 17:00 hodin v Dubé v zasedací  
místnosti v čp. 86 v Dlouhé ulici. 

8) VZALO NA VĚDOMÍ informace týkající se:
– putování za velikonočním zajíčkem od 29. 3. 2021 
do 25. 4. 2021

komentář starostky: Velikonoce budou, mamin-
ky v čele s paní Rupertovou v rámci Klubu malých 
Dubáčků pro všechny připravily  velikonoční  stezku 
pro zpestření procházky po městě. Start je u Klubo-
vého domu a více informací je v měsíčníku Dubáček.
– 1. kontrolního dne, Cisternová automobilová stří-
kačka pro JPO II SDHO Dubá
– předání staveniště – dětská hřiště Na Výsluní  
v Dubé, v Deštné, ve Dřevčicích a v Korcích
– výběrového řízení na správce Autocampu Neda-
mov na sezónu 2021

  
Ing. Irena Žalovičová, starostka 
Martin Fuxa DiS., místostarosta 

OD DUBNA ZAČNE VE VRCHOVANECH PLATIT UZAVÍRKA 
SILNICE II/270, PŘIPRAVTE SE NA OBJÍZDNÉ TRASY

Dovolujeme si vás informovat, že z důvodu za-
hájení prací na kanalizaci a nezbytných povrcho-
vých úprav dojde ve Vrchovanech k úplné uzavírce 
na silnici č. II/270. Úplná uzavírka by měla trvat od  
12. dubna 2021 (pondělí) do 31. července 2021 (so-
bota). 

Další práce budou probíhat za částečné uzavír-
ky, která je nahlášena od 1. srpna 2021 (neděle) do  
31. října 2021 (neděle).

Úplnou resp. částečnou uzavírkou na sil.č. II/270 
ve Vrchovanech budou přímo dotčeny spoje 
linek 500280, 500282 a nepřímo 500400 doprav-
ce ČSAD Česká Lípa a.s., a spoje linek 250697, 
252697 dopravce ČSAD Střední Čechy, a.s. (celkem 
cca desítky obousměrných průjezdů spojů v pra-
covní den a jednotky obousměrných průjezdů spojů  
o víkendu a ve  vybrané statní svátky). 

Po dobu úplné uzavírky dojde k dočasným změ-
nám obsluhy dotčených linek u zastávek:
- Vrchovany – při úplné uzavírce neobsluhována; 
náhradu si zajistí obec Vrchovany, při částečné uza-
vírce zastávka standardně obsluhována s případnou 
změnou umístění dle potřeby. 
- Dubá, Nový Bernštejn, Mlékárna – neobsluhována 
bez náhrady 
- Dubá, Horky, odb.– neobsluhována bez náhrady
- Skalka u Doks – variantně obsluhována, příp. ne-
obsluhována bez náhrady
- Doksy, Zbyny, křiž. – variantně obsluhována, příp. 
neobsluhována bez náhrady
- Doksy, Zbyny, náves – variantně obsluhována, příp. 
neobsluhována bez náhrady.

Dopravce ČSAD Česká Lípa a.s. zajistí vyvěšení 
informace o výlukových úpravách v linkové dopravě 
na bezprostředně dotčených zastávkách.

mar

SČÍTÁNÍ 2021 JE V PLNÉM PROUDU
Po počátečních komplikacích s výpadkem systé-

mu je nyní  na celém území České republiky již ně-
kolik dní sčítání lidu, domů a bytů v plném proudu. 
Podrobněji jste se o něm mohli dočíst v minulém 
Dubáčku. 

Rozhodným okamžikem sčítání byla stanovena 
půlnoc z pátku 26. března 2021 na sobotu 27. břez-
na 2021. Zapojit se do sčítání je povinné pro kaž-
dou fyzickou osobu, která má v rozhodný okamžik 
na území České republiky trvalý pobyt nebo pře-
chodný pobyt nad 90 dnů, nebo které byl na území 
České republiky udělen azyl, doplňková ochrana 
nebo dočasná ochrana a dále pak každá další fy-
zická osoba, která je na území České republiky  
v rozhodný okamžik přítomna. Sčítání rovněž zahr-
nuje každý dům (i neobydlený) a každý byt (i neo-
bydlený).

Sčítání organizuje, řídí, koordinuje a jeho přípravu, 
provedení, zpracování a zveřejnění výsledků zabez-
pečuje Český statistický úřad. 

Povinná osoba poskytne údaje jejich zápisem do 
sčítacího formuláře buď v elektronické podobě při 
online sčítání od 27. března 2021 do 11. května 
2021, nebo následně při terénním došetření.

Terénní došetření provádějí v jednotlivých sčí-
tacích obvodech sčítací komisaři jmenovaní podle 
zákona. Sčítací komisař se při výkonu své funkce 
prokazuje průkazem sčítacího komisaře, případně 
na požádání povinné osoby též svým občanským 
průkazem nebo cestovním dokladem.

Při terénním došetření sčítací komisař předá členu 
domácnosti, osobě žijící mimo domácnost, popřípa-
dě vlastníku zařízení, které netvoří samostatný sčíta-
cí obvod, sčítací formulář v listinné podobě v předem 
oznámeném termínu nejpozději do 26. dubna 2021. 
Člen domácnosti, osoba žijící mimo domácnost 
nebo vlastník zařízení, které netvoří samostatný 
sčítací obvod, odevzdá vyplněný sčítací formulář  
v odpovědní obálce na poště nebo jej vhozením do 
poštovní schránky odešle zdarma na adresu P. O. 
Boxu sčítání, nebo jej doručí na kontaktní místo sčí-
tání, nejpozději do 11. května 2021.

Nejbližší kontaktní místo pro Sčítání 2021 je 
v našem případě pobočka České pošty s. p. ve 
Školní ulici čp. 192 v Dubé (tel. 954 247 141) nebo  
v Doksech na nám. Republiky čp. 213 (tel. 954 247 
201). 

mar

AKTUÁLNÍ INFORMACE TÝKAJÍCÍ SE JÍZDNÍCH ŘÁDŮ 
NAJDETE TŘEBA NA WEBOVÉ STRÁNCE WWW.IDOS.CZ
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Své příspěvky (blahopřání či 
vzpomínky) do společenské rub-
riky můžete zasílat na e-mailovou  
adresu dubacek@atlas.cz. Uzávěr-
ka je vždy k 18. dni v měsíci. Rádi 
je zveřejníme zcela zdarma. Vámi 
zapůjčené fotografie vracíme.

JUBILEA
Šíma Josef, Dubá                                      70 let
Pejpalová Anna, Dubá                               75 let
Jelínková Irena, Dřevčice                           87 let
Bártová Olga, Dubá                                 75 let
Bukovanová Leontýna, Dubá                     82 let
Moravec Jaroslav, Dubá                            75 let
Packová Emílie, Dubá                               84 let
Cmunt Jaroslav, Dubá                              75 let
Hypša Jaroslav, Dubá                               82 let

Z MATRIKYVZPOMÍNÁME...
Dne 5. 4. 2021 tomu 
bude již 13 let, co nás 
v nedožitých 75 letech 
navždy opustil milovaný 
manžel, táta a děda pan 
LADISLAV DUŠIČKA  
z Panské Vsi. S láskou 
stále vzpomínají manžel-
ka, syn Ladislav s rodi-
nou, syn Milan s rodinou 
a vnoučata.

ÚMRTÍ
Odvárka Milan, Dubá
Krejčí Zdeněk, Dřevčice
Purš Jaroslav, Dubá
Thomas Hrouda, Dřevčice
František Římek, Dubá

2. března 2021 nás na-
vždy opustil pan JARO-
SLAV PURŠ - vynikající 
člověk, přítel a dlouhole-
tý promítač letního kina, 
v Nedamově, kde působil 
v letech 1994 až 2016. 
Všichni si jej navždy bu-

deme pamatovat jako milého, usměvavého 
a přátelského člověka. Rodině bychom tím-
to chtěli vyjádřit hlubokou soustrast. 

LOUČÍME SE S PANEM
JAROSLAVEM PURŠEM

Dne 22. 4. 2021 uply-
ne 12 smutných let, od 
chvíle kdy nás navždy 
opustil pan VLADIMÍR 
MARTÍNEK z Dubé. 
Stále vzpomínají děti  
s rodinami.

Dne 30. 4. 2021 tomu 
budou 4 roky, co nás 
navždy opustila milova-
ná maminka a babička 
VĚRA ŽÁKOVÁ. S bo-
lestí v srdci stále vzpo-
mínají děti s rodinami. 

23. 3. 2021 by se dožil 
87 let náš tatínek a dě-
deček pan FRANTIŠEK 
PACEK. Jsme hrdi na 
jeho charakter, optimi-
smus, dobrotu a péči  
o rodinu. Děkujeme 
mu za vše, co pro nás 
udělal. Věnujte mu pro-
sím tichou vzpomínku.  
S láskou a úctou vzpo-
míná celá rodina.

Dne 29. 4. 2021 uplyne 
rok, co nás opustil man-
žel, tatínek, dědeček a 
dobrý kamarád PETR 
HRADECKÝ. Stá le 
vzpomíná manželka, děti 
a ostatní příbuzní.

Dne 29. 4. 2021 uplyne  
13 let od chvíle, kdy nás 
navždy opustila milova-
ná manželka, maminka  
a babička paní LIBUŠE 
JANĎOURKOVÁ ze 
Zátyní. Kdo jste ji zna-
li, vzpomeňte s námi.  
S láskou stále vzpo-
mínají, manžel a děti  
s rodinami.

22. 4. 2021 oslaví 84. narozeniny naše dra-
há, milovaná, vzácná a obdivuhodná maminka  
a babička

vážená paní EMILIE PACKOVÁ 

Milá maminko, jsi pro nás nejdražší poklad. 
Rozdáváš nám radost, úsměv, pohodu a dob-
ré rady. Umíš se ostatním trefit do nálady.  
K Tvým narozeninám Ti chceme popřát, ať 
zdraví, štěstí, pohoda Tě provází napořád. 
Ať máš pořád plno životní energie a úsměv 
na tváři. Rádi bychom Ti zároveň poděkova-
li za lásku, péči, za dobré vychování, ochranu  
a oporu, za pomoc, kterou jsi nám dopřála. Jsi 
naše sluníčko, které nás doprovázelo dětstvím a 
nabíjí nás i v dospělosti. Jsi ta nejlepší, nejlásky-
plnější maminka na světě. Moc pro nás znamenáš. 
Moc si Tě vážíme a jsme na Tebe hrdí. Za vše Ti 
děkujeme a přejeme Ti jen to nejlepší. Milujeme 
Tě, tvoje rodina.

SRDEČNÉ 
BLAHOPŘÁNÍ

SRDEČNÉ PŘÁNÍ  
K NAROZENINÁM

Dne 30. dubna 2021 osla-
ví krásné 60. narozeni-
ny náš milovaný manžel, 
tatínek a dědeček pan  
VLASTIMIL KAŠPAR  
z Dubé. Do dalších let 
mu hlavně pevné zdraví, 
spoustu štěstí, radosti, po-
hody, spokojenosti a smí-
chu přejí manželka, dcery  
a vnučky.

60 
je vlastně 

2 x 30

☺

Již několikrát jsme se v Dubáčku zmiňovali  
o velice praktické aplikaci Mobilní rozhlas, díky 
které můžete získávat aktuální informace přímo 
do vašeho telefonu nebo e-mailu. 

Bydlíte, pracujete nebo se zkrátka jen zajímáte  
o dění v Dubé? Zaregistrujte se do Mobilního 
Rozhlasu a dostávejte důležité informace z na-
šeho města pomocí zpráv do této aplikace, kte-
rou si zdarma a velice snadno můžete stáhnout.

Využít můžete např. odkaz https://mestodu-
ba.mobilnirozhlas.cz/registrace.

Co vám registrace přinese?
- upozornění na krizové situace
- informace o dopravních uzavírkách
- informace o odstávkách vody, elektřiny apod.
- pozvánky na kulturní a sportovní akce
- novinky z města
- rozhodování pomocí anket
- tato služba je zdarma!

Zkrátka a dobře, aplikace Mobilní rozhlas je 
velice užitečným pomocníkem, který vám nej-
důležitější informace dokáže předat prakticky 
okamžitě. Takže, pokud jste si ji ještě nepoří-
dili, můžete to napravit během několika minut. 
Děkujeme. 

IŽ

Už jste si pořídili
užitečnou aplikaci 
Mobilní rozhlas?
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ZÁKLADNÍ UMĚLECKÁ ŠKOLA DOKSY 
OTEVÍRÁ POBOČKU V DUBÉ

Ve spolupráci s vedením měst Dubá a Doksy 
jsme se rozhodli realizovat myšlenku rozšíření 
uměleckého vzdělávání i pro děti v Dubé. Od ná-
padu k otevření vede dlouhá cesta, na které je 
třeba nejen mít chuť a záměr, ale také připravit 
řadu dokumentů ve spolupráci s několika institu-
cemi od hygienické stanice přes Krajský úřad až 
po ministerstvo (MŠMT). Proto jsme měli velkou 
radost, když na začátku března přišlo vyrozumění  
o vyhovění žádosti z ministerstva a my získali jis-
totu, že již nic nebrání realizaci. 

Na základě dohody mezi oběma městy a ZUŠ 
přivítáme první žáky v přízemí Klubového domu  
v sousedství Základní školy Dubá a budeme se 
jim věnovat v hudebním a výtvarném oboru. Pokud 
vás zajímá, jak probíhá výuka v ZUŠ, mrkněte na 
stránky www.zusdoksy.cz, kde najdete také všech-
ny potřebné informace pro zájemce o studium  
a elektronickou přihlášku. 

Pro školní rok 2021/22 plánujeme přijmout  
15 – 20 žáků do hudebního a 20 žáků do výtvar-
ného oboru. V hudebním oboru nabídneme studijní 

zaměření: hra na klavír, hra na zobcovou flétnu, 
hra na housle.

Prvním krokem ke studiu v ZUŠ je odeslání on-
-line přihlášky (nejpozději do 31. 5.) na základě kte-
ré vás pozveme na talentové zkoušky. Ke zkoušce 
není potřeba žádná speciální příprava a už vůbec 
ne obavy. Obsahem je seznámení s režimem školy, 
vyučujícím a krátké ověření uměleckých předpo-
kladů dítěte. 

Těšíme se na nové žáky a máme velkou radost, 
že i dubské děti budou mít možnost uměleckého 
vzdělávání bez nutnosti dojíždění mimo obec. 

Hana Jungmanová, DiS. 
ředitelka ZUŠ Doksy

Poděkování 
za odvedenou práci

Poděkování 
do školní jídelny

Chtěl bych touto cestou ještě jednou poděkovat 
všem kolegům z údržby města za jejich nasazení 
při zimní údržbě komunikací a chodníků. Počasí i 
technika nás občas pořádně potrápily, přesto vě-
řím, že jsme se se všemi nástráhami vypořádali 
dobře. Poděkování patří také panu Knapovi, který 
nám s odklízením bohaté sněhové nadílky vypo-
máhal. Velmi si cením i pomoci všech občanů, kteří 
neváhali, vzali košťata či hrabla a sami se pustili 
do úklidu sněhu před svými domy. 

Václav Šarboch, vedoucí údržby

Chtěla bych prostřednictvím Dubáčku poděkovat 
děvčatům ze školní jídelny, které pro nás pravidel-
ně vaří vynikající jídla, a to i v této nelehké době, 
kdy je většina stravovacích zařízení uzavřená. Ve-
lice si jejich práce vážím a přeji jim jen to nejlepší 
a hlavně pevné zdraví. Zároveň děkuji všem pra-
covníkům města, kteří obědy rozváží.

Květa Charouzková

ZJIŠTĚNÉ NEDOSTATKY? PSI BEZ ČIPU 
NEBO NENAHLÁŠENÍ V ŽÁDNÉM REGISTRU

V roce 2019 proběhla všemi médii vcelku 
masivní informační kampaň věnovaná nové po-
vinnosti, a to sice nechat svého psa označit mi-
kročipem. O této povinnosti, která platí již od  
1. 1. 2020 jsem opakovaně psala také v našem 
městském zpravodaji, navíc všichni měli mož-
nost využít služeb veterinárních lékařů, kteří či-
pování prováděli přímo v Dubé nebo dokonce  
i v okolních obcích. Řada majitelů psů této mož-
nosti využila a dokonce využili i mé nabídky, nechat 
si pomoci s registrací čipu a pejska do jednoho  
z bezplatných registrů.

Jen za první čtvrtletí letošního roku jsem měla 
možnost zkontrolovat čtečkou čipů, kterou dispo-
nuji, pět psů, kteří bez majitele pobíhali v různých 
částech našeho správního území. Dva nebyli 
čipovaní vůbec a zbývající tři nebyli nahlášeni  
v žádném registru, takže jsem jejich majitele do-
hledávala s pomocí veterináře, což se naštěstí po-
vedlo, protože ti mají psy, o které pečují, zapsané 
ve vlastní evidenci. 

Majitelům nečipovaných psů bylo vysvětleno, 
že nenapraví-li tento prohřešek do stanoveného 
termínu, bude celá věc nahlášena na veterinární 
správu, která s nimi může zahájit správní řízení. To 
ovšem vyjde podstatně dráž, než těch několik set 
korun za čip. Jeden majitel situaci napravil obra-
tem, což doložil předložením očkovacího průkazu. 
V jeho případě se to i dalo pochopit, protože v 
době, kdy tato povinnost vznikla pejska ještě neměl 
a neuvědomil si to. 

Chtěla bych tímto požádat všechny majitele psů, 
aby čísla čipů zapsali do některého z bezplatných 
registrů, je to otázka pěti minut, popř. jim s tím ráda 
i pomohu nebo poradím. Pokud se ale stane, že 
pejsek uteče, budeme mít s dohledáváním jeho 

majitele podstatně méně práce i starostí. Před-
pokládám, že pokud pejska máte, záleží vám na 
tom, aby se vám také vrátil, když se ztratí. A právě 
registrací si to můžete krásně "pojistit". 

Psa, u kterého se nám nepodaří určit majite-
le, nechceme držet v záchytném kotci zbytečně 
dlouho, a tak by se mohlo stát, že bude zbytečně 
převezen do útulku v Jestřebí, kde o něj sice bude 
velice dobře postaráno, majitel ale pak bude za 
jeho dočasné umístění tady s nějvětší pravděpo-
dobností hradit náklady s tím spojené. 

Úplně nejlepší by bylo, kdyby ti, co tak ještě ne-
učinili, nahlásili číslo čipu přímo nám na městský 

úřad, kde si jej zaznamenáme a pak můžeme jít 
"najisto". Nahlásit číslo čipu vašeho psa (psů) mů-
žete na e-mailovou adresu ekolog@mestoduba.
cz, nebo mi jej můžete poslat v SMS na telefonní 
číslo 724 857 243. 

Věřím, že nakonec se nám povede dosáhnout 
toho, že budeme disponovat takovou evidencí čipů, 
že dohledání majitele a vrácení psa domů se po-
vede během chvilky. 

Předem všem děkuji za pochopení a spolupráci, 
bez té by se nám vracet pejsky domů nedařilo tak 
úspěšně jako doposud. 

Zuzka Martínková

POVINNÉ "ČIPOVÁNÍ" PSŮ

Co byste měli rozhodně vědět...
- od 1.1.2020 je povinné očkování psa proti 
vzteklině platné pouze v případě, že je pes 
označený mikročipem
- číslo mikročipu musí být zaznamenáno v 
dokladu o očkování psa (pas, očkovací prů-
kaz)
- štěňata musí být označena mikročipem 
nejpozději v době prvního očkování proti 
vzteklině
- mikročipem však nemusí být označeni psi 
s jasně čitelným tetováním provedeným 
před 3.7.2011
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PŘEDSTAVUJEME ÚŘEDNÍKY MĚÚ DUBÁ

 ZUZANA MARTÍNKOVÁ
- 36 let, 
- ekoložka, členka letopisecké komise, povod-
  ňové a krizové komise, komise pro občanské
  záležitosti
- šéfredaktorka městského zpravodaje
- vystudovala Obchodní akademii v České Lípě 
  obor ekonomika a bankovnictví
- má dvě děti

V letošním roce vám v rámci rozhovorů postup-
ně představíme  jednotlivé  úředníky  z Městského 
úřadu Dubá. V dubnovém vydání to bude ekoložka 
města - Zuzka Martínková.

Odmaturovala jsi na střední ekonomické 
škole, ale ve své práci se zaměřuješ na životní 
prostředí. Jak ses k této práci dostala?

Studovala jsem obor ekonomika a bankovnictví 
na Obchodní akademii Česká Lípa, ale myslím, že 
hned při prvním seznámení s účetnictvím jsem měla 
naprosto jasno v tom, že rozhodně nechci být účet-
ní. Ne, že by mi to nešlo, ale nebavilo mě to, nebo 
aspoň ne tolik, jako hodiny práva a hlavně české-
ho jazyka. Už od základní školy jsem hrozně ráda 
psala - fejetony, povídky, články... Po maturitě v roce 
2004 jsem rozšířila řady neúspěšných uchazečů  
o zaměstnání a až do ledna 2005 jsem marně hle-
dala práci. Na všech pohovorech byli moc milí, ale 
výsledek byl vždy stejný - "je nám líto, ale hledáme 
někoho s praxí". Přišlo mi to hrozně nefér, při studiu 
jsme žádnou praxi neměli a po škole jsem ji něměla 
kde získat. Potom jsme si všimli inzerátu, že vydava-
telství Vltava-Labe-Press hledá redaktora pro regio-
nální (Českolipský) deník. Chtěla jsem to zkusit a do-
stala za úkol napsat jednu reportáž a jeden fejeton. 
Poslala jsem je do redakce a obratem mi volali, že  
1. února mám nastoupit. Byla to pro mě vysněná 
práce, navíc jsem měla skvělého šéfa a bezva kole-
gy. Dostala jsem na starost Zákupy, Doksy a Dubou,  
o kterých jsem psala. Během těch dvou let, co jsem 
dělala novinařinu jsem se seznámila se spoustou 
skvělých lidí, včetně dubských zastupitelů a vedení 
města.  

Z novin jsi pak nastoupila k městu?
V roce 2006 došlo ke změně vedení redakce  

a krajští nadřízení po nás chtěli, abychom spíše než 
informace pro čtenáře o dění v jejich bydlišti vyhledá-
vali kauzy a "skandály". To se mi ale nelíbilo, chtěla 
jsem informovat pozitivně a ne vyhledávat drby. Na-
konec jsem v roce 2007 s úlevou a čistým svědomím 
redakci opustila a v říjnu téhož roku jsem nastoupila 
k městu, kde jsem dostala na starost životní pro-
středí a komunikaci s médii. Mimo jiného jsem prak-
ticky ihned po mém nástupu začala spolupracovat 
s redakcí Dubáčku, kam jsem přispívala články za 
město. 

Co je nyní tvojí nápní práce?
Od mého nástupu v roce 2007 se mnohé změnilo. 

Až do roku 2014 jsme vyřizovala agendu spojenou  
s kácením mimolesních dřevin, to převzal kolega 
Štveráček, což jsem uvítala. Vždycky mě "drtilo", 
když lidé chtěli kácet třeba jen proto, že jim ze stro-
mů na podzim na pozemek padalo listí. Ale větši-
na z nich byla rozumná a nechali si vysvětlit, že je 
mnohem lepší nechat strom prořezat, než ho chtít 
pokácet. Od svého nástupu mám na starost odpady 
a péči o toulavá zvířata, což je pro mě srdeční zá-
ležitost. V roce 2015 jsem se po nečekaném úmrtí 
pana Matějoviče stala členkou nové letopisecké 
komise a dostala jsem na starost přípravu konceptů 
pro kroniku. Řečeno zjednodušeně, mým úkolem je 
připravit texty, které komise schválí a Linda Staňko-
vá je potom s možnými úpravami přepíše do kroniky 
města. Psaní pro kroniku je zase ale úplně jiné, než 
pro zpravodaj. Texty v kronice musejí být neutrální, 
musíme se vyhnout tomu, abychom někomu stranili, 
navíc GDPR nyní více limituje to, jakým způsobem 
informujeme o některých věcech. Je to hezká prá-
ce, ale náročná. Občas je těžké vybrat, co zvolit do 
zápisu, konec konců, kronika je odkazem pro naše 
potomky. Od února 2019 kompletně sestavuji Dubá-
ček, to znamená, že kromě přípravy článků mám na 
starost i jejich vkládání na stránky zpravodaje (grafic-
kou úpravu). Což jsem převzala po kolegovi Málkovi, 
který po dlouhý měsících strávených v nemocnici  
v srpnu 2019 zemřel. Všechno se to odehrálo straš-
ně rychle, jeden den v únoru mi zavolal, že neví, jak 
dlouho bude v nemocnici a už druhý den jsem seděla 
u počítače před programem, se kterým jsem vůbec 
neuměla a měla připravit celý zpravodaj. Ale mám 
skvělé kolegy - Markétu Myškovou a Pepu Středu, 
se kterými jsme od té doby posunuli Dubáček mys-
lím hodně kupředu. Za to jim patří můj velký dík. Co 
mě hodně baví, to je práce v terénu, třeba s kolegy  
z povodí nebo ze Správy CHKO Kokořínsko - Má-
chův kraj. V červnu 2016 jsme si sami začali provo-
zovat sběrný dvůr, který obsluhuje Zuzka Pabišková 

a myslím, že i tady jsme odvedli pořádný kus práce. 
Je prostě fajn, když věci fungují. 

Co máš na práci pro město nejraději?
Ráda pomáhám lidem, a těší mě, že to při své 

práci můžu dělat celkem často. Myslím, že každý, 
kdo mě zná, ví, že nikoho nepošlu do háje a vždycky 
se snažím minimálně poradit, není-li v mých silách 
pomoci osobně. Jsem hodně komunikativní člověk 
a vím, že mnohdy pomůže i to, že si s někým, kdo je 
sám sednete a hezky si s ním popovídáte. V Dubé  
i v našich okolních vesničkách žije spousta skvělých 
lidí a já jsem moc ráda, že drtivou většinu z nich 
znám za ty roky osobně a se spoustou z nich jsem 
navázala přátelství. Je prostě moc fajn, když se ně-
kde objevíte a lidé vás vítají s úsměvem. Hodně si 
cením i toho, že mi věří a svěří se mi se spoustou 
trápení, protože vědí, že to nikam dál šířit nebudu. 

Co naopak na své práci ráda nemáš?
Nesnáším statistické výkazy. (smích) Naštěstí 

jsou jednou do roka, ale i tak u nich pokaždé trpím. 
Jinak všeobecně, nemám ráda faleš a přetvářku. Co 
mě dokáže rozpálit do ruda, to je třeba když jeden 
den kolegové z údržby krásně uklidí na parkovišti  
v Nedamově a druhý den je tam "bordel jak v tanku". 
To byl také jeden z hlavních důvodů, proč jsme sem 
umístili fotopast. Zrovna nedávno jsme díky tomu 
zjistili, kdo nám tu vyházel křesla. Lidé si mnohdy ani 
neuvědomují, že se podobným jednáním dopouští 
zakládání nepovolené skládky, za což může být ve 
správním řízení uložena opravdu velká pokuta. 

Zmínila jsi Nedamov, navštěvuješ ho jen pra-
covně, nebo i rekreačně? 

Nedamov mám moc ráda, naše letní kino u vody 
má nezaměnitelné kouzlo. Ale přiznám se, že koupat 
se nechodím. Ne snad proto, že by se mi voda ne-
zdála vhodná pro koupání, ale jsem hrdý neplavec. 
Umím se jen potopit, ale už ne vynořit. Zbytečně 
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bych přidělávala práci plavčíkovi. (smích) Když se  
s dětmi chceme vykoupat, nafoukneme si kruhy  
a jdeme si utrhnout ostudu do krytého bazénu v Čes-
ké Lípě. Závidím kolegyni Maříkové, když jsem s ní 
minulý měsíc dělala rozhovor, přišlo mi naprosto ne-
skutečné, čemu všemu se věnuje. Přiznám se, že já 
moc času na koníčky nemám. 

A máš vůbec nějaké koníčky?
Jestli mám přímo koníčky? To asi ne. Dříve jsem 

hrála tenis, to mě bavilo, ale raketu už jsem v ruce ne-
měla co se narodily děti. Hodně jsme chodili do kina, 
jenže ... Všichni víme, jak to teď je. Baví mě výlety  
s mým partnerem a dětmi, snad se situace brzy zlep-
ší a my se zase někam podíváme. Ale jen po repub-
lice, zahraničí nás neláká. Ráda píšu fejetony, těší 
mě, když tím někoho pobavím. A jinak, přímo miluji 
sovičky. Kdo byl u mne v kanceláři ví, jak to myslím. 
Mám tam plno krásných soviček, ať už jako dřevě-
né sochy od Marty Novotné, která k nám pravidelně 
jezdí na Dubské dřevosochání, nebo jako menší ke-
ramické sošky. Mám je snad všude, na oblečení, na 
klíčích, na propiskách - prostě se mi moc líbí. 

Už jsi zmínila, že máš na starost péči o zatou-
laná zvířata...

Ano, tahle část práce je moc hezká. Za těch bez-
mála 14 let, co jsem u města, mi prošla rukama více 
než stovka psů. V drtivé většině případů se povedlo 
dohledat majitele a pejska vrátit domů. Myslím, že 
většina z nás už měla doma tuláka, který u nás zís-
kal nový domov. Já třeba měla 9 let zlatého retrívra, 
kterého se nám podařilo zachránit od pána, který se  
o něj vůbec nestaral. Hned při prvním setkání  
s tímhle zlatým krasavcem bylo rozhodnuto. Několik 
pejsků jsme předali do útulku, kde se o ně skvěle po-
starali a našli jim nový domov. Z toho mám vždycky 
obrovskou radost. Zachraňovala jsem ale už i nespo-
čet koček, a dokonce i veverku. 

14 let u města, to už patříš k těm služebně star-
ším...

No, 14 let to bude v říjnu, ale ano. Služebně starší 
než já jsou na úřadě už pouze kolegyně ze staveb-
ního úřadu, potom pan tajemník a paní Maříková.  

V posledních dvou letech u nás došlo k velkým per-
sonálním změnám, kdy nám nastoupily kolegyně, 
které jsou až na jednu výjimku všechny mladší než 
já. Je to svým způsobem legrační. Když jsem v roce 
2007 nastoupila já, byla jsem suverénně nejmladší 
a teď už patřím do té druhé pomyslné kategorie. 
(smích)

Máš dvě malé děti, jak vnímáš poslední měsí-
ce a online výuku?

Klárka je ve čtvrté třídě a je plně soběstačná, 
nepotřebuje s online výukou pomáhat. Kubíček je  
v první třídě, u něj je to trochu složitější, a i když je to 
šikulka, zůstávám s ním dopoledne doma, abych na 
něj dohlížela. Je velká výhoda, že mi v práci umožnili 
využívat home office, takže můžu fungovat z domo-
va a stíhám obojí. Vypadá to, že se děti do škol vrátí 
od poloviny dubna, byť prozatím na rotační výuku, 
ale jako pracující matka to vítám. Práce učitelů si 
nesmírně vážím, mají můj obdiv. Máme velké štěstí, 
třídní učitelky jak Klárky, tak i Kubíčka jsou úžasné  
a dělají pro děti i rodiče maximum. Za to jim patří 
můj velký dík. 

Jsi zároveň ve školské radě ZŠ Dubá...
Jsem předsedkyní školské rady a hrozně mě mrzí, 

že je to zrovna v době, kdy jsou školy zavřené a ne-
můžeme se scházet. Až se školy otevřou, ráda toho 
využiji k tomu, abychom se sešli a probrali dosavadní 
zkušenosti s distanční výukou, se kterou se všichni 
tak statečně pereme. 

A co odkládané revize kotlů?
Situace, která tu poslední rok a čtvrt panuje nám 

zhatila hodně plánů. Tohle byl jeden z nich, ovšem 
nešlo to jinak, než hromadné revize kotlů odložit. 
Přeci jen to byl risk, přivést lidem domů někoho ci-
zího. Věřím, že teď už se situace zlepší, konec kon-
ců, teď už máme i možnost samotestování, což je 
taková pojistka. Škoda je, že kvůli situaci, která ko-
lem covidu nastala ukončila řada revizních techniků 
svoji živnost. Úplně skončili tři z techniků, se kterými 
jsem spolupracovala na prvních revizích kotlů. Jeden 
se stále potýká se zdravotními problémy a je v dlou-
hodobé pracovní neschopnosti. Ale vše se nakonec 
vyřeší. 

Pocházíš z Pavlovic, teď už jsi ale oficiálně 
"Dubák". Jaký je tvůj vztah k Dubé?

Dubou mám moc ráda. Jednak proto, že už tu 
dlouho pracuji a mám tu řadu dobrých známých  
a přátel, ale také proto, že tu mám svého přítele, kte-
rý je báječný a ve všem mě podporuje. Od prosince 
pracuje i on pro město a myslím, že každý, kdo ho 
zná, ví, že je to dříč. Jsem šťastná, že ho s dětmi 
máme. Vždycky jsem si myslela, že musí být zvláštní 
potkávat se s partnerem doma i v práci, ale není, je 
to fajn. Navíc, v pracovní době je většinou v terénu, 
takže se vidíme opravdu spíš až doma. A ještě k té 
otázce, Dubákem jsem oficiálně od podzimu 2018, 
kdy jsem si sem nechala přepsat trvalý pobyt. Super 
je, že už kvůli volbám nemusím utíkat z volební míst-
nosti v Dubé až do Jestřebí. (smích)

Jsi pravidelně ve volební komisi?
Ve volební komisi jsem v podstatě od začátku, co 

jsem nastoupila k městu. Začínala jsem jako zapiso-
vatelka v Deštné, po několika volbách jsem ale do-
stala na starost volební okrsek č. 1 v Dubé. Hrozně 
mě to baví. Připravuji i volební místnosti.  

Jak vnímáš celou situaci kolem covidu?
No, rozhodně nepatřím k těm, kteří by to zhleh-

čovali, a to hlavně proto, že jsme si tím sami prošli  
a nic příjemného to nebylo. Kvůli covidu už mezi 
námi není spousta skvělých lidí, kamarádů, zná-
mých, kteří jej prokazatelně prodělali a zemřeli. Je to 
hrozně smutné. Přála bych si, aby zmizel jako máv-
nutím kouzelného proutku, ale to se stane jen těžko. 
Myslím, že my sami můžeme hodně ovlivnit, jak se 
situace bude dále vyvíjet. 

Co bys závěrem popřála občanům a čtenářům 
Dubáčku?

Co víc bych jim mohla přát, než zdraví? Vím, že 
to není originální, ale je to to nejdůležitější. Moc bych 
jim přála, aby se jim všechno špatné vyhýbalo vel-
kým obloukem. A také bych chtěla, aby věděli, že se 
nemusejí zdráhat obrátit se na nás, pokud potřebují  
s něčím pomoci nebo poradit. Konec konců, od toho 
tu jsme. 

red
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DUBSKÉ ŠVÝCARSKO: představujeme stanoviště KORCE

První zmínky o osadě Korce (Kortschen) sahají 
dle Friedricha Bernaua až do roku 1266, kdy je 
zmíněn Chirniko de Korech a v roce 1295 Beneš 
de Korech. Bernau dále píše, že roku 1399 proda-
la Kunhuta z Cetna ves Korce Naskovi z Vyskře. 
Před rokem 1415 je zaznamenána ves Korce jako 
součást věna Anny, manželky Jindřicha řečené-
ho Berka, které bylo z Jablonného přeneseno na 
hrad Housku. V roce 1432 prodal jeho syn Jindřich 
Housku s celým panstvím, ke kterému náležela ves 
Korčí s horou a i později sdílely Korce osud spo-
lečně s hradem Houska. Když v září roku 1602 
kupoval Václav starší Berka z Dubé od Bohunky 
Kelblové Osinalice, účastníkem jednání byl i Ditrich 
z Šenu (Křenova?) a v Korčí. Roku 1615 prodala 
Bohunka Kelblová Berkovi celé Housecké panství, 
mimo jiné také ves Korčí s krčmou vejsadní. Roku 
1629 je zaznamenán spor dvou sousedů ve vsi 
Korčí – Jan Matouch a Šebestian Zimmerhackel 
se přeli o meze.

Housecké panství se po bitvě na Bílé hoře 
dostalo do vlastnictví Albrechta z Valdštejna. Po 
řádění švédských vojsk na počátku 40. let 17. sto-
letí bylo v Korcích z 11 usedlostí 6 pustých a 1 
spálená. Vesnice se těžce vzpamatovávala, ještě 
o deset let později je zde zapsáno 5 sedláků, dva 
grunty pusté a 3 chalupníci. Na Housce se vystří-
dalo několik pánů, například hraběnka z Canossy, 
či hrabě z Althanu, za kterého se vzbouřili místní 
sedláci, poté se Houska dostala do majetku Kou-
nicům. Podle sčítání v roce 1832 bylo v Korcích 28 
domů a škola a žilo tu 192 obyvatel. 

Korcům i širokému okolí dominuje ostrý kužel 
Koreckého vrchu (465 m n.m.). Za napoleonských 
válek (1813) se v Korcích utábořil haličský pluk 
„Kottulinsky“ a vrch mu sloužil jako pozorovatelna.

V roce 1838 vytesal korecký kameník Louša 
(Lausch) 14 zastavení Křížové cesty, vedoucí na 
vrchol kopce, kde byl vztyčen kříž spolu se socha-
mi Panny Marie, sv. Jana a Máří Magdaleny. O 30 
let později byl dřevěný kříž nahrazen železným na 
kamenném podstavci. Vše bylo po II. světové válce 
zničeno. V osadě je několik kapliček, vedle brány  

u zbořeného (památkově chráněného) statku čp. 
21, z něhož zbyl jen cenný roubený výměnek čp. 
37 – dnes již také památkově chráněný - stojí kap-
lička sv. Floriána. Za hasičskou zbrojnicí se zvonič-
kou je kaplička sv. Jana Nepomuckého. Při cestě 
do Doks (přes Tachov) stojí kaplička sv. Prokopa. 
Mimo to bývaly v Korcích dva kříže. U domu čp. 
20, kde před II. světovou válkou byl velký hostinec  
U lípy (Gasthaus Zur Linde), stál kříž na kamen-
ném podstavci s obrázkem sv. Prokopa z roku 
1844. Druhý kříž, velký dřevěný, stál při vjezdu do 
vsi směrem od Ždírce, byl postaven roku 1878 na 
místě staršího. Při cestě z Dubé stávala boží muka 
s kopií Panny Marie Montserratské. Ani kříže ani 
boží muka se nedochovaly. 

Korecký vrch
Autobusová čekárna a posezení na návsi v Korcích
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Školní vyučování probíhalo v Korcích od roku 
1778, děti učil vysloužilý voják Jan Jiří Luniak nej-
dřív v obecní pastoušce, nakonec Luniak vyučoval 
ve vlastní chalupě čp. 28. Tento dům však dnes 
už neexistuje. První školní budova byla postavena  
v roce 1807, byla to roubená stavba na zděné po-
dezdívce čp. 8 v záhybu silnice na Doksy. Počát-
kem 70. let 20. století vznikla iniciativa, že cenná 
stavba, která překážela provozu na silnici, bude 
rozebrána a postavena na jiné parcele. K tomu 
ale bohužel nedošlo a stavba byla demolována. 
Novější, dodnes dochovaná školní budova čp. 
30 pochází z doby kolem roku 1890. Vyučování  
v Korcích bylo zrušeno v roce 1965, kdy počet žáků 
poklesl pod 10. Krychlová jednopatrová stavba  
v klasicistním slohu slouží nyní jako obytný dům.

Korce měly vždy nouzi o vodu, jediná studna 
na úpatí Koreckého vrchu, která zásobovala obec 
vodou, byla zasvěcena sv. Prokopovi. Každoročně 
4. července na svátek sv. Prokopa se konaly poutě 
z Bořejovského kostela a byl svěcen zdroj vody. 

Potřebu vody pro chov dobytka se snažily jednot-
livé usedlosti krýt z nádrží u domů. Bernau zazna-
menává dvě nádrže obecní a 11 soukromých. Roku 
1838 bylo vybudováno nové dřevěné vodovodní 
potrubí ze studny, náhradou za staré, ale ani to 
nedostačovalo.  V polovině 40. let 18. století byla 
postavena velká dřevěná nádrž na vodu, v roce 
1865 pak byla vyzděna. V roce 1936 byl zřízen 
částečný vodovod, ale teprve roku 1953 se zapo-
čalo se stavbou vyhovujícího vodovodu pro celou 
obec – dokončen byl po osmi letech. Od roku 1977 
se voda čerpá z vrtu. 

Nedostatek vody v Korcích znamenal velké 
škody při požárech, kterých obec zažila mnoho. 
Proto také velmi brzy vybudovala hasičskou zbroj-
nici. Zaznamenám je oheň, který vypukl 1. květ-
na 1681, při kterém shořely dvě usedlosti a dvě 
chalupy. Další požáry řádily v letech 1735, 1757, 
1832, 1840, 1877, 1880. V letech 1833 a 1868 byly 
zaznamenány také velké vichřice, které způsobily 
značné škody.

Korce na staré pohlednici

Kaplička sv. Prokopa v Korcích

Pohled na Korce z Berkovského vrchu

Snímek dole: Panorama z Koreckého vrchu (zbytek je zarostlý) 
foto: Pepa Středa, popis Petr Kmínek
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V ZAHRADNÍ ULICI VZNIKNOU NOVÉ RODINNÉ DOMKY
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signální pásek?

Mnohé z vás jistě zajímá, jak to vypadá 
se stavebními pozemky v Zahradní ulici, kde 
vznikne až 18 nových rodinných domků. S tímto 
projektem se mohla veřejnost blíže seznámit již 
dvakrát na veřejném zasedání zastupitelstva. 
Pokud jste této možnosti nevyužili, nabízíme 
vám nyní základní informace. 

Řešená plocha pro výstavbu nízkopodlažních 
rodinných domů má celkovou rozlohu o velikosti 
2,8 ha. Jedná se o  pozemky 950/29, 28/1 a 950/33 
v k.ú. Dubá na západním okraji města. Na jihový-
chodní straně sousedí řešené území se stávajícím 
veřejným parkem, na severozápad od území je 
sběrný dvůr a zemědělsky využívané pole. Ačkoliv 
se řešené území nachází na okraji města Dubá 
mimo zastavěné území, je ze tří stran obklopeno 
stávající zástavbou, jeho zastavění je tedy logickým 
doplněním struktury města. Nachází se zároveň  
v CHKO Kokořínsko. 

Návrh v jihovýchodní části mírně zvětšuje a dopl-
ňuje stávající park, který by se měl stát významným 
bodem pro celé přilehlé okolí, místem pro odpoči-
nek, hru a setkávání. V návrhu je do něj koncepčně 
umístěno malé dětské hřiště a lavičky. Podél jihozá-
padní hranice území je navržena pěší promenáda 
se stromořadím vedoucí od stávajícího parku až ke 
sběrnému dvoru. Z územní studie, kterou vypraco-
vala ing. arch. Alice Horňáková, vyplývá, že ulice 
Zahradní by se měla rozšířit a doplnit o parkování 
a chodník a uzavřít pak stromořadím podél nových 
parcel. Projekt neřeší výstavbu na jednotlivých 
parcelách, to si budou muset noví vlastníci vyřešit 
již každý sám, ale již dnes je jasné, že na těchto 
parcelách budou určitá omezení, která vyplývají  
z umístění v CHKO.

Výška zástavby: Maximální výška zástavby vy-
chází z podmínek územního plánu a je stanovena 
na 1 NP + podkroví, maximálně však 8 m od rost-
lého terénu (po hřeben střechy). 

Oplocení: Oplocení na hranici s veřejným pro-
stranstvím může být neprůhledné do výšky 1,2 m, 
nebo průhledné s výškou do 1,6 m, případně kom-
binované s neprůhlednou částí do výšky do 1,2 m. 
Výšku oplocení lze místně zvýšit až do výšky 2,0 
m, vyžaduje-li to umístění pozemku ve svahu. Pro 
oplocení hranic mezi stavebními parcelami nejsou 
stanoveny žádné podmínky. 

Parkování: Na každém pozemku budou umístě-
na min. 2 parkovací stání. Alespoň 1 z těchto stání 
musí být v garáži anebo přístřešku.

Půdorysný tvar zástavby: Dle regulativů na 
zástavbu daných CHKO Kokořínsko budou domy 
obdélníkového charakteru s minimálním poměrem 
stran 1:1,75. Přípustné jsou i objekty půdorysného 
tvaru „L“ při dodržení těchto zásad v místě napojení 
obou částí: 

• hřebeny sedlového zastřešeni obou částí ne-
budou ve stejném horizontu (odstup min. 50 cm), 

• ukončení obou částí (spojení) zastřešení nebu-
de řešeno nárožní plnou valbou (u hlavního objektu 
bude ukončení vždy štítové). Vyloučen je tvar čtver-
cový nebo atriový typ domu. 

Tvar střech: Střechy hlavních objektů budou 
sedlové symetrické se sklonem 38 - 45°. Půdní 
nadezdívka může být maximálně 50 cm. Orientace 
hřebene střechy není předepsána. Na doplňkových 

objektech a přistavěné garáži není tvar ani sklon 
střech předepsán. 

Otvory: Objekty mohou používat pouze jeden 
typ otvorů v oblasti střechy buď vikýře, nebo střeš-
ní okna, nebude docházet ke kombinování těchto 
dvou prvků. Střešní okna není možné sdružovat, 
max. rozměr střešního okna je 800 x 1200 mm. 

Materiály a barevnost: Střechy a fasády nebu-
dou lesklé a v pestrých, křiklavých barvách.

Zásobování řešeného území pitnou vodou nava-
zuje na stávající vodovodní síť, která se v území 
nachází. Navrhované objekty č. 17 – 18 v Zahradní 
ulici je možné napojit na stávající vodovodní řad 
novými přípojkami. Pro zásobování ostatní navrho-
vané zástavby je navržen nový vodovodní okruh, 
který bude napojen na stávající vodovod a povede 
v nově navrhované obslužné komunikaci.  V minu-
lých několika měsících jsme řešili v rámci online 
schůzek právě nejvhodnější řešení vodovodu, které 
je potřeba sladit s rekonstrukcí hlavního přívodu 
vody do města. Situaci komplikovala i výsadba 
stromů v parku, která je přímo nad současným 
vodovodním řadem. Podařilo se najít nové řešení, 
které by stromy v parku mělo uchránit.

Navrhovaná zástavba bude odkanalizována 
splaškovou kanalizací napojenou do stávající ka-
nalizační sítě města. 

Návrh dešťového odvodnění vychází z předpo-
kladu, že srážkovou vodu není žádoucí odvádět 
prostřednictvím kanalizační sítě z území, ale je 
vhodné srážkovou vodu zadržet a zasakovat, či 
jinak využít v místě jejího spadu. V rámci jednotli-
vých stavebních pozemků bude realizován systém 
hospodaření se srážkovými vodami, které budou 
akumulovány v domovních dešťových zdržích  
k dalšímu využití a závlaze pozemků. Z provedené 
geologické rešerše vyplývá, že většina řešeného 
území je pro vsakování srážkových vod vhodná. 

Zásobování řešeného území zemním plynem 
je řešeno prostřednictvím stávající STL plyno-
vodní sítě. Řešené území je navrženo k zásobo-

vání elektrickou energií prostřednictvím sítě NN.  
V rámci územní studie je navržena koncepč-
ní úprava stávajícího veřejného osvětlení nejen  
v nově navrhované vnitřní obslužné komunikaci, ale  
i v ulici Zahradní a podél silnice II/260. Je navr-
ženo celkem 31 nových stožárů VO s celkovým 
příkonem 1,6 kV, přičemž část z nich bude nahra-
zovat stávající stožáry umístěné v Zahradnické ulici  
a podél silnice II/260. 

Tolik k tomu nejzákladnějšímu ze zpracované 
studie. A jak to teď aktuálně vypadá s přípravou 
pozemků? 

Dne 30. 3. 2021 proběhlo geodetické zaměření 
na parcelaci stavebních pozemků, kterých je, jak 
jsme již zmínili, celkem 18. Výměry pozemků jsou 
v rozmezí od 811 do 1436 m². Předpokládáme, 
že do 31. 5. 2021 bude vydáno stavební povole-
ní a územní rozhodnutí na dopravní a technickou 
infrastrukturu. Samotné zasíťování bude probíhat 
po etapách. V první etapě bude řešen vodovod  
a kanalizace, a to v průběhu roku 2022.  Po zamě-
ření se na místě musíme znovu podívat na vedení 
vodovodu, tentokrát proběhne schůzka přímo na 
místě.

A co říká závěrem k celému projektu starostka 
města Ing. Irena Žalovičová? „V  tuto chvíli nemá 
smysl žádat město o prodej jednotlivých pozemků. 
Máme představu o  tom,  že o pozemky  skutečně 
zájem je, ale Město Dubá záměr prodeje jednotli-
vých pozemků musí nejdříve zveřejnit. V tuto chvíli 
ještě dochází i k drobným úpravám na výměrách. 
Vyhýbali jsme se dubu či znovu ověřujeme vedení 
vodovodu. Dále zatím není možné určit minimální 
prodejní cenu vzhledem k budoucím investicím na 
zasíťování. Mějte strpení, hned jak budou pozemky 
vyhlášeny k prodeji,  informace o pravidlech bude 
nejen na Úřední desce, ale i v městském zpravo-
daji.  Je  to  sice běh na delší  trať,  ale  věříme,  že 
konečný výsledek bude stát za to.“

Zuzka Martínková
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Dne 13. 3. 2021 od 17:32 do 18:12 hodin vyje-
la jednotka s technikou CAS 25 Liaz v počtu 1+4  
k technické pomoci k odstranění stromu na ko-
munikaci III/23275 ve směru na Ždírec. Na místě 
již zasahovala jednotka HZS stanice Doksy, které 
naše jednotka vypomohla s rozřezáním stromu  
a jeho odstraněním z vozovky. 

Dne 13. 3. 2021 od 17:54 do 18:33 hodin vyje-
la jednotka s technikou Nissan Patrol v počtu 1+2  
k technické pomoci k odstranění stromu na komu-
nikaci č. III/25935 směrem na Osinalice. Strom byl 
rozřezán a odklizen z vozovky. 

Dne 14. 3. 2021 od 9:22 do 9:58 hodin vyjela 
jednotka s technikou CAS 25 Liaz v počtu 1+3  
k technické pomoci k odstranění naštíplého 
stromu, který hrozil pádem na chodník vedoucí  
k Autokempu Nedamov. Jednotka kmen rozřezala  
a odstranila části, které se nacházely na chodníku. 
Na místo dorazila také jednotka HZS z Doks, která 
vypomohla s úklidem. 

Dne 16. 3. 2021 od 23:07 do 17. 3. 2021 do 00:50 
hodin vyjela jednotka s technikou CAS 25 Liaz  
v počtu 1+3 a CAS 32 T148 II. v počtu 1+2 k požáru 
stavební buňky na Nový Berštejn. Po příjezdu na 
místo události bylo průzkumem zjištěno, že se jedná  
o požár, který ohrožuje v blízkosti stojící kami-
ony. Jednotka JPOII/1 Dubá použila jeden vy-
sokotlaký vodní proud k ochlazování kamionu 
stojícího v blízkosti stavební buňky a k haše-
ní buňky samotné. Na místo události dorazi-
la stanice HZS Doksy a policie ČR. Na místě 
se nacházela jedna zraněná osoba které byla 
poskytnuta neodkladná předlékařská pomoc,  
a která byla následně předána do péče zdravotnic-
ké záchranné službě. Z CAS 32 T148 II byla dopl-
něna voda do požární techniky HZS stanice Doksy. 
Po likvidaci požáru a domluvě s velitelem zásahu 
se naše jednotka vrací zpět na základnu.

Dne 17. 3. 2021 od 10:04 do 10:30 hodin vyje-
la jednotka s technikou CAS 25 Liaz v počtu 1+3  
k technické pomoci k odstranění stromu nakloně-
ného nad komunikaci III/2601. Jednotka strom roz-
řezala a provedla úklid vozovky.

Dne 31. 3. 2021 od 12:04 do 12:50 hodin vyjela 
jednotka s technikou CAS 25 Liaz v počtu 1+3 k po-
žáru po pádu stromu na elektrické vedení do Horek. 
Na místě zásahu bylo zjištěno, že došlo k poškoze-
ní izolátoru. Oznamovatel přiznal, že se pokoušel 
porazit strom, který spadl na el. vedení a od zkratu 
začala hořet tráva, která však v době příjezdu jed-
notky již ani nedoutnala. Na místo události dorazila 
stanice HZS Doksy, policie ČR, el. služba ČEZ. Po 
kontrole ohořelého travního porostu termokamerou  
a domluvě s velitelem zásahu se jednotka vrátila 
zpět na základnu.

Dne 1. 4. 2021 od 10:56 do 11:39 hodin vyjela 
jednotka s technikou CAS 25 Liaz v počtu 1+3 do 
Horek k technické pomoci - odsátí cca 70 l vody  
z domu oznamovatelky. Po uzavření hlavního pří-
vodu vody použila jednotka na odčerpání technický 
vysavač. 

Zuzka Martínková
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Historie nám nabízí řadu výročí různých událostí, 
často ale neveselých. Například v Korcích - obci, 
která v minulosti trpěla nedostatkem vody, se často 
opakovaly velké požáry. Jeden takový před 340 
lety zničil dvě zemědělské usedlosti a další dvě 
chalupy. Z dnešního pohledu to sice nezní tak dra-
maticky, ale uvědomme si, že v té době ves Korce 
spolu s Plešivcem tvořilo pouhých sedm usedlostí 
a devět chalup. O požáru se zmiňuje Friedrich Ber-
nau ve svém spise Der politische Bezirk Dauba. 
Píše, že požár vypukl 1. května 1681. 

Další neveselá událost potkala Korce před 155 
lety. V té době během Prusko-rakouské války se 
dle Friedricha Bernaua zastavilo v Korcích na 
800 pruských vojáků z 60. pěšího pluku. Prus-
ko–rakouská válka, to nebyla jen rozhodující bitva  
u Hradce Králové, ale proběhla i řada menších 
konfliktů, z nichž některé se staly i relativně ne-
daleko. Například bitva u Mnichova Hradiště či 
střetnutí u Kuřívod. Představa mnoha set vojáků 
v malé obci jako Korce, je drastická. V témže roce 
ale Korce zaznamenaly i velmi pozitivní událost. 
Byla postavena hasičská zbrojnice a vybavena 
hasičskou stříkačkou, kterou, dle Bernaua, vyrobil 
Josef Luniak z Kluku.

V Deštné si můžeme připomenout, že letos 
uplyne 255 let od chvíle, kdy byla ukončena ba-
rokní přestavba starobylého deštenského kostela 
sv. Václava. Radikální přestavba proběhla v letech 
1763 – 66. Do té doby menší románské stavbě byly 
odstraněny obě boční zdi a v kolmé ose byla vesta-
věna nová kostelní loď, netypicky orientovaná ve 

směru jih-sever. Z původního románského kostela 
se dochovala jen apsida na východní straně a na 
západě věž, nově opatřená cibulovou bání. 

Dubá si letos připomíná především výstavbu 
nové radnice, dokončené v roce 1851. Ke stav-
bě radnice, která poté sloužila i jako okresní soud  
a další úřady, přistoupilo město po tragickém 
požáru v roce 1845, kdy vyhořela stará radnice, 
která stávala v prostoru před dnes již také zboře-
ným domem na náměstí vedle ústí Poštovní ulice. 
K radnici se váže i jiné, menší výročí. Před 80ti 
lety skončila krátká existence městského muzea 
na dubské radnici. Mezi lety 1959 a 61 zde byly 
instalovány sbírkové předměty, pocházející přede-
vším z muzea v Bělé pod Bezdězem. Ve starší 
knize Umělecké památky Čech se o dubské radnici 
píše: Uvnitř muzeum s portrétní galerií Valdštejnů  
a Šporků od konec 17. do konce 18. století (pře-
neseny z muzea v Bělé p. B.) a lidovým nábytkem  
z 19. století. Po ukončení provozu muzea byla vět-
šina sbírkových předmětů převezena do Vlastivěd-
ného muzea v České Lípě, některé se ale ztratily. 

V dubnu si připomeňme také 185. výročí prv-
ního vydání básně Máj, kterou do jisté míry inspi-
rovala otcovražda, spáchaná v Dubé. Karel Hy-
nek Mácha si vypůjčil od přátel a dal své stěžejní 
dílo vytisknout vlastním nákladem u pražského 
tiskaře, nakladatele a písmolijce Jana Spurného  
v celkovém počtu 600 výtisků. Báseň Máj vyšla  
23. dubna 1836, tedy přibližně půl roku před Má-
chovou smrtí, a nebyla kritikou přijata dobře. Nad-
šení z Máchova básnického díla zavládlo až o více 
jak dvacet let později.

myš

VI. označuje starou radnici



Dubáček | duben 2021

17

PROCHÁZKA PO KORCÍCH
Korecký vrch, ostrý kužel vulkanického původu, 

skýtá úžasné rozhledy do krajiny, ale nejlépe je 
vydat se na něj dokud se stromy plně nezazelenají. 
Výchozím bodem krátké procházky kolem Korců 
zvolíme autobusovou čekárnu. Od ní se dáme 
návsí vzhůru po zelené turistické značce. Mineme 
bývalou hasičskou zbrojnici se zvoničkou, za ní 
si prohlédneme kapličku sv. Jana Nepomuckého  
s obrazem od akademické malířky Venduly Cí-
sařovské. Kapličku opravil spolek Pšovka v roce 
2018. 

Pokračujeme na rozcestí u opravované malé 
vodní nádrže, kde si všimneme souboru kamen-
ných zdí a sklepů. Dáme se cestou vlevo směrem 
ke Koreckému vrchu. Z cesty se otvírají také pěkné 
výhledy. Za závorou odbočíme spolu se značkou 
doprava pěšinou přes louku k lesu. 

Pěšina vede listnatým lesem, sledujeme znač-
ku. Pěšina obchází ostrý vrchol, který vidíme mezi 
stromy, v jednom místě mírně klesá a vzápětí od-
bočíme doprava stezkou vzhůru. Stoupáme sva-
hem nahoru až na vrchol, kde na plošině vidíme 

kamenné základy původní kalvárie, kterou tvořil 
kříž s ukřižovaným Kristem a sochy Panny Marie, 
sv. Jana a klečící Máří Magdaleny. Než zde byla 
kalvárie v roce 1836-37 postavena, byl v době 
napoleonských válek údajně na vrcholku vztyčen 
signální sloup.

Rozhled z Koreckého vrchu je úžasný. Samot-
ný vrcholek působí jako velmi magické místo. Až 
se pokocháme výhledy, sejdeme stezkou z nej-
strmějšího svahu do místa, kde stezka odbočila  
z pěšiny. Značená pěšina zde zahýbá doleva, my 
se ale dáme cestou doprava. Vyjdeme z lesa do 
prastarého sadu, kde každého zaujme starý ale 
stále živý strom změněný ve vzpínajícího se draka.

 

Jdeme po cestě sadem, kde byly nedávno 
staré stromy doplněny novou výsadbou. Sejde-
me mezi domy a dáme se po zelené turistic-
ké značce doleva. Pěšina schází strání dolů.  
V jednom místě značka odbočuje ostře doprava 
málo zřetelnou stezkou strání dolů, ale my půjde-

me doleva po pohodlné lesní cestě na kraj lesa, 
kde se dáme doprava a vzápětí cesta ústí na 
zpevněnou cestu, kde na rozcestí stojí kamenný 
podstavec. Pokud bychom si sáhli na jeho vrcho-
lek, zjistili bychom, že se tam nachází malý zbytek 
kovového kříže. 

Půjdeme po zpevněné cestě doprava zpět ke 
Korcům. Míjíme lomy na kámen, podíváme-li se 
do prvního lomu, můžeme zde vidět na pískovco-
vých stěnách zřetelné stopy po těžbě. Pokračuje-
me po cestě, která nás dovede zpátky na náves, 
kde se dáme doleva k autobusové čekárně, stojící  
u bývalé korecké školy. Trasa procházky je dlouhá 
pouhých 2,5 km, ovšem s prudkým stoupáním na 
Korecký vrch do výšky 465 m. 

myš

NOVÉ DOMINANTY 
DUBSKA

Víte, že na Koreckém vrchu byla přes zimu 
vybudována nová unikátní dřevěná rozhledna 
ve tvaru korábu? Podle tvůrců (kteří si nepřejí 
být jmenováni) by měla být hravou protiváhou ke 
světoznámému Ještědu, který je odtud na obzoru 
hezky vidět (a z logiky věci vyplývá, že tato bude 
viditelná z Ještědu). Součástí projektu je i obnova 
staré křížové cesty, která řízeně vyvrcholí na hoře 
katarzí paralely na archu Noemovu, kterou by svět 
nyní jistě uvítal. Pro velký úspěch jsou plánovány 
další (vpravo vizualizace vrchu Nedvězí), do roku 
2222 by měla vyrůst taková díla na všech kopcích 
okolo Dubé vyšších než 444 m!

koláž: Pepa Středa APRÍL!
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PAPÍRY, PAPÍRY A ZASE PAPÍRY 

CO PATŘÍ DO MODRÉHO
KONTEJNERU?

Lámali jste si někdy hlavu s tím, co můžete 
vhodit do modrého kontejneru na papír? Je to 
jednoduché, patří sem např. noviny, časopisy, 
letáky, prospekty a katalogy, obalový papír, skar-
tovaný papír, knihy, lepenka a dokonce sem mů-
žete vhodit i obálky s fóliovými okénky - zpraco-
vatelé si s tím umí poradit. 

Ale POZOR, bublinkové obálky sem vhazu-
jeme pouze bez plastového vnitřku! Nevadí ani 
papír s kancelářskými sponkami, ty se během 
zpracování samy oddělí. 

CO DO MODRÉHO 
KONTEJNERU NEPATŘÍ?

Do kontejneru na papír nepatří uhlový, mast-
ný, promáčený nebo jakkoliv znečištěný papír. 
Tyto materiály nelze už nadále recyklovat. Nepa-
tří sem ani papírové tapety.

POZOR, použité dětské pleny opravdu nepa-
tří do kontejneru na papír, ale do popelnice na 
směsné komunální odpady. Nevhazujte sem ani 
nápojové kartony, zbytky obsahu by ostatní papír 
znehodnotily. 

SOUTĚŽNÍ ÚKOL PRO 
DĚTI ČÍSLO 2

V minulém vydání Dubáčku jsme vyhlásili 
novou soutěž pro šikovné děti. Pokud chce-
te vyhrát hezké ceny, vyrobte papírový model 
čehokoliv (budovy, auta, zvířátka...) a do pát-
ku 16. 4. 2021 vaši práci doručte na Městský 
úřad Dubá. Nejzdařilejší díla rádi otiskneme  
v květnovém zpravodaji. Fantazii se meze nekla-
dou, takže hurá do toho. A pokud by to bylo nad 
vaše síly, namalujte nám aspoň hezký obrázek 
Dubé. :-)

Další komoditou které se budeme v naší rubrice 
věnovat, je papír. S papírem to v posledních měsí-
cích bylo doslova jako na houpačce. Zatímco dříve 
ho vybírali snad v každé škole či školce, protože za 
odevzdané kilogramy dostali ve výkupnách hezké 
peníze, v minulém roce se situace poněkud otočila 
a z papíru se stala výrazně méně ceněná komodita. 
Jeho výkupní ceny spadly na úplné minimum, což 
jsme pocítili i my ve městě. 

Jistě víte, že v Dubé máte dvě možnosti, jak se 
papíru zbavit. Buď jej můžete odnést do modrých 
kontejnerů v rámci veřejné sítě - v takovém případě 
je každý lichý týden vyvážen společností AVE CZ od-
padové hospodářství, nebo jej můžete odevzdat ve 
sběrném dvoře, odkud je pak odvážen společností 
Kovošrot Group CZ. Zprvu platil za odevzdaný papír 
Kovošrot městu, v minulém roce ale došlo ke zvra-
tu a nakonec jsme za jeho vývoz naopak platili my.  
V současné době je situace lepší a třeba za poslední 
vývoz jsme od Kovošrotu dostali 2.500 Kč za tunu 
použitých obalů z vlnité lepenky. To potěší. :-) Papír 
ve sběrném dvoře shromaždujeme v bývalém váž-
ním domku. Většinou se jedná o větší krabice, které 
by se do běžných kontejnerů nevešly. rok        papír v tunách

2014         26,921 t 
2015        24,551 t 
2016         23,126 t 
2017         30,794 t 
2018         33,757 t 
2019         30,807 t 
2020        35,002 t

Pokud nemáte cestu na sběrný dvůr a přeci jen se 
rozhodnete ukládat papír včetně krabic do modrých 
zvonů, moc prosím, rozložte krabice, sešlapejte je, 
nebo rozřezejte na menší kusy, protože jedině tak 
předejdete tomu, že v kontejneru zaberou (úplně 
zbytečně) spoustu místa. 

Tato fotografie vznikla v březnu v kontejneru na 
papír na parkovišti v Nedamově. Když jsme všech-
ny čtyři nerozložené krabice vyndali ven a natrhali, 
ušetřili jsme zhruba čtvrtinu místa, které mohli využít 
další občané. Stačí přitom tak málo - jak jsem psala 
již minule, pořádně si zaskákat. :-) 

Věděli jste, že?...
Papír se vyrábí z různých surovin, mezi které patří 

dřevo stromů (primární zdroj), bavlněné hadry nebo 
sběrový papír. Suroviny jsou rozvlákňovány vymý-

váním ve vodě. Získaná vlákna celulózy (buničiny) 
se dále čistí a různě upravují. Směs vody a celulózy 
se na papírenském stroji vysouší a tak vzniká papír. 
(zdroj: www.samosebou.cz)

V posledních letech se výtěžnost papíru v našem 
městě krásně zvedá, ostatně, podívejte se sami. 

Rok 2020 byl opravdu rekordním. Jak jsem se 
zmiňovala již v minulém vydání Dubáčku, za vytří-
děný papír dostává město od autorizované obalové 
společnosti EKO-KOM, a.s. finanční odměny, jejichž 
výše je přímo závislá na množství papíru. Zkrátka  
a dobře, čím více vytřídíme, tím více peněz se nám 
do rozpočtu vrátí. 

Zajímavost
Do modrých kontejnerů dlouhou dobu nepatřily 

krabičky i plata od vajec a roličky od toaletního pa-
píru. Proč? Protože jsou vyrobené z několikrát re-
cyklovaného papíru, přičemž obsah celulózy v nich 
je natolik nízký, že představovaly konečné výrobky 
v řetězci recyklací a proto končily ve směsném od-
padu. Doba jde ale kupředu a dnes je všechno jinak. 
Technologie se vyvíjejí, a proto byly plata i trubičky 
"vzaty na milost" a mohou se nyní odkládat do mod-
rého kontejneru - ostatně, mnozí je tam vhazovali  
i předtím. Plata od vajec a roličky můžete vložit i do 
kompostéru. 

Jednoznačně nejvíce papíru vyprodukujeme  
v období kolem Vánoc. Jen si vzpomeňte na ty neu-
věřitelné hromady papíru kolem vánočního stromku 
a následně kolem kontejnerů. 

Tento snímek je z 26. prosince 2020 a jistě vám 
nemusím napovídat, že se jedná o kontejnery pod 
městským úřadem. Stejné to ale bylo prakticky všu-
de. Během zmíněného dne jsme od kontejnerů po 
městě odvozili neuvěřitelných pět naprosto vrcho-
vatých aut papíru. No, byla to pořádná rozcvička. :-)

A teď několik zajímavých čísel, uvádí 
se, že...
- 54,8 kg papíru vytřídí průměrná česká domácnost  
   za jeden rok
- 156 988 je v ČR nádob na papír
- více než 232 tisíc tun papíru je ročně svezeno 
   z obcí ČR
- více než 637 tun papíru je průměrně každý den  
  dotříděno a slisováno
- 88 % papírových obalů je ročně v ČR recyklováno 
   a využito
- papír se dá v průměru recyklovat 5 až 7x, přičemž 
   každou recyklací se papírenské vlákno zkracuje, ve  
  vyjímečných případech je možná recyklace až 20x
- 98 % vydávaných novin je na recyklovaném papíře
  (zdroj: www.jaktridit.cz).

Řada z nás využívá papír třeba na podpal v kam-
nech nebo kotlích, je to pochopitelné, přesto je žá-
doucí, aby se většina papíru vytřídila a mohla být 
předána k recyklaci. 

A na závěr bych chtěla opět poděkovat všem, 
kdo poctivě třídí odpady. Jo a abych nezapomněla,  
v příštím Dubáčku se budeme věnovat sklu. 

Naše minulá soutěž s pořadovým číslem 2 trvá až 
do 16. 4. Prozatím jsme dostali dva krásné výrobky 
z papíru. Jejich autoři se opět mohou těšit na krásné 
ceny. 

Zuzka Martínková
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PŘÍPRAVY NA JARNÍ TAH ŽAB
Sotva vylezlo slunko a noční teploty se udržely 

nad 5 stupni Celsia, vyrazily žáby na svůj každoroční  
tah. Inu, pudy jsou pudy a na nás bylo, abychom jim 
cestu k vodě udělali trochu bezpečnější. Stavění ža-
bích zábran podél komunikace z Dubé na Dřevčice 
je mnohaletou tradicí. 

Letos se na stavbu zábran plni odhodlání vrhli 
(jako dobrovolník) Míša Bašová a za město spolu 
se mnou kolegové z údržby - Vašek Šarboch, Vašek 
Moravec a ihned po nástupu do zaměstnání také 
naši pracovníci na VPP Jiřinka Hradecká a Vlastík 
Kašpar. Musím uznat, že jsme byli skvěle sehraní  
a všem jim patří velký dík - nejen můj, ale také paní 
Jany Maškové, která se záchraně žab při jarním tahu 
věnuje už opravdu dlouho. 

Zatlouci kolíky, napnout a zahrnout fólii a zakopat 
záchytné kyblíky na mnoha desítek dlouhém úseku 
nám trvalo cca 10 hodin. Už první den, kdy bylo nej-
dříve potřeba celý příkop uklidit od odpadků, hromad 
listí a naházených větví, se podařilo napnout více 
než třetinu zábran. Po celou dobu nás chodily oku-
kovat zvědavé žabky, které jsme trpělivě přenášeli  
k nedalekému Mrázáku, kde se mohly nerušeně od-
dávat svým tužbám. :-) Jen během prvního dne jsme 
ze silnice odnesli na tři desítky žab. 

Druhý den ráno na nás už koukaly snad ze všech 
zapuštěných kyblíků. Měli jsme radost, že žábrany 
tak dobře fungují. Jsme zvědaví, k jakému číslu ško-
la letos při vybírání žabek z kyblíků dospěje. 

Zuzka Martínková, foto Míša Bašová
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PŘEDJARNÍ 

Těšili jsme se na jaro, na teplé slunné jaro.  
V březnu jsme si mohli užívat předjarní rostliny, 
které rostou kolem nás v přírodě i na zahradě. 
Zkoušeli jste je najít?

Devětsil lékařský, Petasites hybridus
Rostlina vytváří statná květenství dříve než listy. 

Roste ve vlhkých místech podél vodních toků. Listy 
jsou okrouhlé, podobné listům podbělu.
V lidovém léčitelství se využívá: 

• Oddenek - sbírá se časně na jaře, omyje se  
a rychle se suší ve stínu, má nepříjemný zápach, 
chuť nahořklou, aromatickou. Působí protikřečově, 
používá se zejména proti kašli. Působí také močo-
pudně a snižuje horečku. 
• Listy se využívají zevně, jako kašovité obklady 
bolestivých kloubů.

Orsej jarní, Ficaria verna
Drobná, žlutě kvetoucí rostlinka, která rozzáří 

kdejaký příkop. Obsahuje vitamín C, hodí se k jarní 
očistě krve a urychluje látkovou výměnu. 
Pozor: čerstvé se konzumují jen lístky před roz-

květem. Jakmile orsej vykvete, vytváří protoane-
monin, který může způsobovat podráždění střev. 
Sušená droga tuto látku neobsahuje. 
• Jednu hrst čerstvých lístků nebo jednu 1 lžičku 
zcela suchých listů zalijte 250 ml horké vody a čaj 
nechejte táhnout 5 minut.
• Zevně se používá do sedacích koupelí při he-
moroidech.

Plicník lékařský, Pulmonaria officinalis
Není těžké uhodnout, co léčí plicník. Je to krás-

ná rostlinka s růžovými až fialovými kvítky. Kvete 
brzy z jara, poznáte ho také podle skvrnitých listů. 
Plicník najdete ve vlhčích místech listnatých lesů. 
• protizánětlivý
• usnadňuje vykašlávání
• regeneruje sliznici dýchacích cest
• pomáhá při astmatu
• má svíravé účinky
Nedoporučuje se používat dlouhodobě.
 

Sněženka podsněžník, Galanthus nivalis
Sníh slezl a vylezly sněženky: patří mezi zvláště 

chráněné druhy rostlin, proto ji prosím v přírodě 
netrhejte, ani nevykopávejte cibulky
• sněženka obsahuje jedovaté alkaloidy, např. ga-
lanthamin
• moderní medicínou je využíván na léčbu demen-
ce, poruch CNS, obrny nebo zánětu nervů
• v zahradě sněženky sázíme nejlépe v říjnu nebo 
po odkvětu na polostinné místo, jejím domovem v 
přírodě jsou lužní lesy
• od bledule sněženku poznáme podle zelené kres-
by květů, bledule má žluté tečky 

Vilín viržinský, Hamamelis virginiana
Opadavý keř, dorůstající výšky 4 až 5 m, habitus 

a listy má podobné lísce. Kvete na podzim, po opa-
du listů (na rozdíl od ostatních vilínů, které kvetou 
od ledna do března). Na zahradě uvítá slunce až 
polostín. 
Léčivé jsou listy a kůra, které sbírají na podzim. 
• protizánětlivé a stahující účinky
• podporují hojení ran
• léčí křečové žíly, záněty žil a hemoroidy
• vilín se využívá také v kosmetice pro přípravu 
pleťové vody, vody po holení, krémy

Čemeřice černá, Helleborus niger
Také se jí říká zimní růže. Krásná, jedovatá rost-

lina! Dříve se využíval její oddenek. 
Staří Řekové považovali čemeřici jako výborný 

lék při šílenství, radši to nezkoušejme. Otrava má 
mnoho lákavých příznaků např. dávení, slinění, 
závratě atd.

Já ji mám ale ráda jako ojedinělou trvalku, která 
kvete v zimě, je stálezelená a v létě okrasná velký-
mi listy. Báječně se hodí do stinných koutů zahrady. 

Až se vrátíte z procházky, na které jistě uvidíte 
některou ze zmiňovaných jarních krásek, můžete 
se zahřát, třeba zdravým a voňavým nápojem: 

Skořicová polévka proti nachlazení
Tato jednoduchá polévka je v tradiční čínské 

medicíně osvědčený prostředek proti nachla-
zení, chřipce a zánětům nosních dutin. Chutná 
výborně!
• 1 polévková lžíce hřebíčku
• 1 svitek skořice
• 250 ml vody
• 2 sušené fíky
• 5 cm nakrájeného čerstvého zázvoru

Hřebíček a skořici vaříme 10 minut ve 1/4 litru 
vody, přidáme fíky a zázvor, vaříme dalších 10 
minut.

2 čajové lžičky této skořicové polévky na šálek 
horké vody. Pijeme po doušcích ráno a večer po 
jednom šálku. 

Polévka vydrží v lednici 3 až 4 dny.

Klasický detoxikační čaj vhodný pro jarní 
kůru
• 25 g kopřivové nati
• 25 g pampeliškového kořene s natí
• 15 g březového listu
• 15 g nati zemědýmu
• 10 g mátového listu
• 10 g květu měsíčku

1 čajovou lžičku směsi přelijeme horkou vodou 
(ne vroucí) a necháme pod pokličkou 10 minut 
vyluhovat. Pijeme 4 až 6 týdnů 3 šálky denně. 

 Tato směs má příjemnou chuť a je také vhod-
ná při revmatických a kožních potížích. Kopřiva, 
bříza a pampeliška povzbuzují vylučovací činnost 
ledvin a jater. Tím odlehčují kloubům, kůži a po-
jivovým tkáním.

Jana Samcová
Zdroje:  Dlouhý  František:  Léčivé  rostliny; 

Korbelář  Jaroslav, Endris  Zdeněk: Naše  rostliny  
v lékařství; Buhringová Ursel: Recepty z bylinek
Váňa Pavel: Léčivé stromy a keře podle bylináře 
Váni; Zentrich Josef Antonín: Encyklopedie moder-
ního bylinářství

Dřevčice 10, Dubá u České Lípy
www.zahradalevandule.cz, FB Zahrada Levandule, 

tel. 728 074 749 
e-mail: jana@zahradyergat.cz
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PLACENÁ INZERCE

Koupím staré pivní 
nebo sodo lahve  
s litými nápisy a zna-
ky, reklamní cedule,
staré sudy, stáčečky 
nebo jiné pivovarské 
wartefakty.
Tel. kontakt: 602 250 228

PLACENÁ INZERCE

ANTÉNNÍ A SATELITNÍ TECHNIKA
JAROSLAV NEKOLA

PRODEJ - MONTÁŽE - INSTALACE - SERVIS
Božíkov 77, 470 02 Česká Lípa, 

tel.: 603 520 006, video.sat1@tiscali.cz

PLACENÁ INZERCE

MĚKKÉ DŘEVO       1 prmr za 700 Kč  Doprava možná, lze i vlastní.
ŠTÍPANÉ                  1 prmr za 900 Kč  kontakt: 723 258 285
TVRDÉ DŘEVO       1 prmr za 1.400 Kč www.palivovedrevodestna.cz

PALIVOVÉ DŘEVO DEŠTNÁ
PLACENÁ INZERCE

RUČNĚ ROVNANÉ PALIVOVÉ DŘEVO

Prodej slepiček
Červený Hrádek prodává slepičky typu 

Tetra hnědá, Dominant všech barev, 
Green Shell-typu Araukana a Dark 

Shell-typu Maranska

stáří 16 - 20 týdnů,  
cena 185 - 229,- Kč/ks. 

Prodej v Dubé u kostela 
18.4., 22.5 a 19.6.2021  

ve 13.15 hod.
Výkup králičích kožek cena dle poptávky.  

Info: Po-Pá 9.00 -16.00 hod.,  
tel. 601 576 270, 728 605 840,  
www.drubezcervenyhradek.cz



22 Klub malých Dubáčků
Putování za 
velikonočním zajíčkem

Právě v těchto dnech si můžete užít Putování za 
velikonočním zajíčkem, které je pro vás připravené 
až do 25. dubna 2021.

Začátek trasy, na které bude připraveno celkem 
osm stanovišť s úkoly, je u Klubového domu, kde si 
na dveřích budete moci vyzvednout potřebnou map-
ku. 

Vypravte se na procházku po Dubé a užijte si zá-
bavu při plnění úkolů, morseovky a luštění hádanek. 
Nezapomeňte si s sebou vzít mobil a tužku. Přejeme 
vám hezkou zábavu a pokud nám opět pošlete fotky  
na naši e-mailovou adresu klub.dubacku@email.cz, 
budeme moc rádi. 

Jarmila Rupertová 
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Naše společná výuka 
v crazy účesech

Zápis k docházce 
do mateřské školy

Zápis dětí do Mateřské školy Dubá se bude 
konat distanční formou ve dnech

3. 5. 2021 – 7. 5. 2021. 
Podat přihlášku musí všichni zákonní zá-

stupci, jejichž děti budou nastupovat do mateř-
ské školy ve školním roce 2021/2022. Pro děti, 
které dovrší 5 let od 1. září 2021 je vzdělávání  
v mateřské škole povinné. Všechny tyto děti, kte-
ré mají spádový obvod Dubá se tedy musí přihlá-
sit k docházce do MŠ v Dubé.

Všechny dokumenty, které jsou potřebné k zá-
pisu do MŠ naleznete zde: https://materskasko 
laduba.estranky.cz/clanky/zapis-do-ms--doku 
menty-ke-stazeni.html,

Více informací na  http://www.materskaskola 
duba.estranky.cz/

Z. Šindelářová, ředitelka MŠ Dubá

Zápis k docházce 
do ZŠ Dubá

Zápis k základnímu vzdělávání dětí naroze-
ných od 1. září 2014 do 31. srpna 2015 se koná  
v budově Základní školy Dubá

15. 4. 2021 od 8:00 do 17:00 
a dále 21. 4. od 8:00 do 14:00
Zápis proběhne bez přítomnosti dětí. Podle  

§ 37 zákona č. 500/2004 Sb., správní řád, ve 
znění pozdějších předpisů, je možné podání (tj. 
žádost o přijetí k základnímu vzdělávání) učinit 
písemně i v elektronické podobě. 

Doklady je tedy možné doručit následující-
mi způsoby:
1. Osobní podání
2. Zastupuje-li dítě jiná osoba než jeho zákonný 
zástupce, je zároveň podstatné, aby doložila své 
oprávnění dítě zastupovat.
3. E-mailem s uznávaným elektronickým podpi-
sem (nelze jen poslat prostý email!),
4. poštou
5. DS aj5qtw7
Doklady pro přijetí: žádost o přijetí, zápisový list
Doklady pro odklad PŠD: žádost o odklad, do-
poručené lékaře, zpráva z PPP. 
Doklady je možno stáhnout z webu školy: 
www.zsduba.cz

Mgr. Jindřiška Skalická, ředitelka ZŠ Dubá

Pro odlehčení on-line výuky jsme si udělali den  
v crazy účesech. Ten den jsme se v hodině ČAS 
právě věnovali rostlinkám, jednu takovou jsme si  
v on-line pracovních činnostech vyrobili. Za domácí 
úkol jsme jako opakování přidali ke kytičce popisky.

Třeťáci a paní učitelka Jana Pancová

Jaro je tu
Příroda se probouzí ze zimního spánku. Žáci 

vyrazili do přírody pozorovat vše, co jarní sluníčko 
probudilo. Úkol byl – POZORUJ A ZAPISUJ! A jak to 
dopadlo? Splněno na výbornou.

Třeťáci a paní učitelka Jana Pancová

Ponožková výzva
Co je ponožková výzva a k čemu slouží? 21. břez-

na se spojuje se Světovým dnem Downova syndro-
mu. V tento den se na znamení oslavy lidské jedi-
nečnosti nosí dvě různé ponožky. 

Do této výzvy se zapojili i malí žáčci se svými ro-
dinami. Cílem bylo zvýšit povědomí o těchto lidech. 
Třeťáci tak podpořili osoby  s chromozonem navíc. 

Třeťáci a paní učitelka Jana Pancová

Světový den vody
Důvodem, proč si 22. 3. připomínáme Světový 

den vody, je skutečnost, že na světě více jak miliarda 
lidí trpí nedostatkem pitné vody. 

Abychom uspokojili své potřeby, potřebujeme 
denně 120 litrů čisté vody. Jedna šestina světového 
obyvatelstva tuto možnost nemá. Voda byla i téma-
tem opakovacích on-line her v rámci výuky. 

Na závěr každý napsal několik vět na toto téma. 
Moc se to všem povedlo a chybičky jim prominu. 
Však se vše teprve učí.

Třeťáci a paní učitelka Jana Pancová

Páteční výuka za odměnu...

ZŠ Dubá hledá posilu
pedagogického sboru
Základní škola Dubá - příspěvková organizace 
Dlouhá 113, 471 41

Nabízí volné pozice učitel/učitelka  
s aprobací ČJ, AJ,PŘ, Z, CH, TV.

Požadované vzdělání VŠ. Nástup - srpen 2021.
Byt k dispozici. Více informací získáte na tel. čís-
lech 487 883 951-3 nebo na e-mailu: maskova@
zsduba.cz

Každé ráno zasedají žáčci ke svým stolům. Čekají tak na začátek on-line vyučování. Paní učitelka je přís-
ná a vyžaduje pravidla, která si společně domluvili na začátku distanční on-line výuky. Žádné povalování se  
v posteli s notebookem na peřině, žádné pyžamo, nezapomenout se učesat a předem nasnídat. Při hodině 
dávat pozor. Pravidla žáci dodržují a proto výjimka se po vzájemné dohodě přeci jen mohla za odměnu udělat.

Taková výjimka proběhla v pátek. Všichni zůstali dle domluvy v posteli, v pyžamech, neučesaní, obklopeni 
plyšáky. Během výuky plnili různé úkoly z on-line hry, kterou pro ně paní učitelka připravila.

Na závěr jim do společného chatu napsala otázku: „Zopakujeme si to někdy?“ Odpovědi není třeba psát. 
Třeťáci a paní učitelka Jana Pancová
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KK BERINGIN BĚHEM PANDEMIE NEUSNUL

Dobrý den všem známým, přátelům sportu, bojo-
vého umění a všem, kteří fandí jakékoli aktivitě pro 
děti a dospělé.

Už je to bohužel rok, co trvá po celém světě pan-
demie COVID a všichni jsme nuceni jakékoli své ak-
tivity omezit. Bohužel i našeho KK Beringin se tato 
situace velmi dotkla a zdá se, jako by se v našem 
kruhu nic nedělo. Ale musím Vás vyvést z omylu.  
V loňském roce, jsem se ujmul tréninků já sám s 
pomocí a podporou mého sensei Hrušky a této dů-
věry jsem si velmi vážil. Byla to pro mě nejen pocta, 
ale i obrovská zodpovědnost vést KK Beringin, kte-
rému dlouhé roky věnoval sensei Hruška svůj život  
a obětoval pro něj vše. Během září 2020 do našeho 
klubu nastoupilo několik nových žáků a začali jsme 
budovat naše Karate – do (cesta karatisty). Bohu-
žel, během byť jednoho měsíce, kdy jsme odvedli 
obrovský kus práce se najednou zavřela škola a s ní 
i tělocvična. Byli jsme celkem rozhození, ale Beringin 
se nikdy nevzdává!! 

Na tento úkor jsem vymyslel tréninky ve volné pří-
rodě, kdy tréninky byly tvrdší, ale o to živější. Tyto 
tréninky jsme praktikovali až do konce října, než za-
čaly být první mrazíky. Během této doby jsem začal 
přemýšlet, co budeme dělat, když nám ani přes zimu 
tělocvičnu neotevřou? A v tu dobu jsem dostal ná-
pad. Vždyť mám garáž a v té by se dalo udělat malé 
Dojo. Tento nápad podpořila má rodina, kamarádi, 
kteří mi pomohli vybudovat topení a světla a hlavně 
rodiče, kteří byli nadšeni a pomohli a podpořili mou 
myšlenku. Dojo jsem vybudoval na své náklady už 
jen proto, že jsem nemohl dopustit, aby tak vydře-
nou práci, jaké mí svěřenci dosáhli, ztratili. Podařilo 
se, máme své vlastní Dojo. Zde jsme cvičili několik 
týdnů, do té doby než nám zakázali se úplně stýkat 
ve skupinkách. Během této doby jsme ale stihli udě-
lat nejen seminář pod vedením sensei Hrušky, jedny 
zkoušky, ale i přípravu a účast na mezinárodní sou-
těži Prague Open Cup, která se konala 7. 11. 2020, 
a které se účastnilo kolem 150 soutěžících z různých 
koutů světa, z Indonésie, Rumunska, Rakouska  
a samozřejmě z Čech. Byl jsem na všechny členy 
KK Beringin velmi pyšný, jelikož se všichni umístili na 
skvělých místech (viz. přiložené foto). To nás utvrdilo 
v tom, že naše práce má smysl, a že když do toho 
dáváme celé své srdce tak se to vyplatí.

12. 12. 2020 se konala další mezinárodní online 
soutěž Prague Open Winter Cup, které jsme se sa-
mozřejmě též zúčastnili a opět jsme se umístili na 
skvělých místech i přes to, že zde byla opět veliká 
konkurence a soutěžících bylo tentokrát okolo 200.

I přes to, že je skvělé, že můžeme dělat tyto on-
line soutěže, ta realita, atmosféra a setkáni s našimi 
přáteli nám chybí.

Proto jsme před Vánoci, kdy se vše zase rozvolni-
lo, uspořádali již tradiční Vánoční pohár KK Beringin, 
který se uskutečnil v tělocvičně. Nejen, že to bylo 
zpestření, ale i příprava na skutečné závody, které 
někteří ještě nezažili. Během tohoto poháru někteří 
členové dělali další zkoušky, ve kterých obstáli. Byl 
jsem pyšný, že mohu svou práci, ale hlavně dřinu 
a chtíč, které měli všichni členové, ukázat našemu 
sensei Hruškovi, a že svěřil Beringin do správných 
rukou.

Opět nastala doba celkového lockdownu a my 
jsme museli začít přemýšlet, jak uskutečnit tréninky 
a být stále v kontaktu, jelikož ten je nesmírně důležitý 
pro všechny lidi. Díky semináři a zároveň zkouškám 
na trenéra 3. třídy, který byl uspořádán federací, 
jsme dostali pár tipů a rad od ostatních klubů, jak 
uspořádat online tréninky. Musím zde podotknout, 
že zkoušek na trenéra 3. třídy jsem se účastnil já  
a Danička Slováková, která je též velikou podporou 
Beringinu a zkoušky jsme úspěšně složili a jsme pl-
nohodnotnými trenéry se vším všudy.

Začali jsme tedy praktikovat online tréninky, které 
sice nejsou to samé jako osobní, ale i přesto umíme 
improvizovat a pořádně zamakat a zlepšovat naše 
Karate. Před další soutěží, jsem dělal individuální 
tréninky tak, aby se dodržela všechna hygienická 
opatření a mohl jsem děti připravit na tuto soutěž. 
20. 2. 2021 byla tedy uspořádána další mezinárodní 
online soutěž Czech Open Karate Cup, která se ko-
nala i v den 80. narozenin Sensei Soebajo Rachmy. 
Z této soutěže jsme též odcházeli velmi úspěšní  
a spokojení, co jsme i v tak nelehké době dokázali.

V online tréninku stále pokračujeme 2x týdně, děti 
i trenéři mají navíc uspořádané tréninky od federace 
a my se tak můžeme zdokonalovat a předávat zna-
losti a energii dál našim svěřencům.

Též bych chtěl velice poděkovat všem, kteří nás 
podporují, fandí našemu nadšení a píli a věřím, že 
již brzy budeme moct naši odvedenou práci předvést 
naživo. 

Hlavní poděkování patří mému sensei Hruškovi, 
Daničce Slovákové, Luďkovi Pokornému a všem 
dětem z Beringinu, neboť odvedli obrovský kus prá-
ce, tvrdě dřeli, podporovali se a vydrželi. Jsou mou 
velikou inspirací, motivací a dodávají mi obrovskou 
energii, kterou jim budu opětovně vracet a budu i já 
pro ně velikou oporou.

Heslo na konec: Tlačíme to dopředu! Oss!
Jiří Soušek
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JAK SE PŘIPRAVUJÍ MAPY PRO MISTROVSTVÍ SVĚTA 
V ORIENTAČNÍM BĚHU 
Na začátku července 2021 proběhne v Dubé Mis-

trovství světa v orientačním běhu. Přípravy na tuto 
akci probíhají již od roku 2018. Jedním z důležitých 
aspektů  je příprava velmi podrobných map pro ori-
entační běh. Jak vypadají? Jak se liší od turistických 
map? A kdo je vytváří? O tom se dozvíte v dnešním 
čísle Dubáčku.

Mapa pro orientační běh má svá specifika a velmi 
důsledně je kontrolovaná. Ač se v dnešní době může 
zdát, že mapy lze snadno udělat doma od počítače, 
pro orientační běh to úplně neplatí. Kvalitní mapa by 
nemohla vzniknout bez toho, aniž by speciální karto-
graf (mapař) vyrazil přímo do terénu, ve kterém de-
sítky až stovky hodin mapuje jednotlivé objekty. Musí 
zobrazit všechny objekty s dostatečnou přesností  
a udělat mapu tak, aby byla pro závodníky při běhu 
dobře čitelná. Základním a nejjasnějším bodem 
v mapě bývají cesty, ty se zpravidla značí černou 
barvou. Černě jsou zobrazeny také ostatní lidské 
výtvory (domy, ploty, posedy či krmelce) a nepře-
konatelné objekty (skalní srázy, balvany). Všechny 
terénní útvary jsou v mapě zobrazeny hnědou bar-
vou. Dobrým pomocníkem při orientaci jsou kopce 
a údolí. Hlavním ukazatelem terénních rozdílů jsou 
vrstevnice.

Rozdíly oproti turistické mapě
Pokud bychom chtěli mapu pro orientační běh 

porovnat například s mapou turistickou, tak právě  
v zobrazení porostů najdeme největší odlišnosti.  
Zatímco u turistické mapy jsou lesní plochy zobra- 
zeny zeleně, louky a pole pak bílou barvou, orien-
tační běžci to mají trochu složitější. Základními 
parametry pro zobrazení porostů jsou průběžnost 
a viditelnost. Průběžnost závisí na charakteru ve-
getace (hustota stromů / křoví a podrostu – kapra-
dí, ostružiní, kopřivy a podobně), je také ovlivněna 
bažinami, kamenitým povrchem atd. Čím je prostor 
znázorněn tmavším odstínem zelené, pak je složitěj-
ší pro proběhnutí daným místem. Bílá barva v mapě 
představuje otevřený vzrostlý les, který umožňuje vy-
soké tempo a snadné čtení mapy za běhu. Vše, co je  
v mapě zobrazeno modrou barvou, je s největší 
pravděpodobností nějak spojeno s vodou (potoky, 
study nebo meliorační rýhy).

Hlavní je trať
Hlavní, co však musí obsahovat mapa na každý 

orienťácký závod je trať. Ta bývá v mapě zobraze-
na fialovou či červenou barvou. Začíná mapovým 
startem (symbol trojúhelníku), od kterého vede linie  
k první kontrole (kolečko). Dále trať pokračuje jednot-
livými kontrolami, které jsou pospojované v pořadí, 
ve kterém je závodník musí oběhnout, zároveň je  
u nich uvedeno i pořadové číslo. Od poslední kont-
roly pak vede linie k cíli, který v mapě značí symbol 
dvojitého kolečka. Tato trať je pro každý závod a vě-
kovou kategorii odlišná, proto je mapa před závody 
přísně střežená a pracuje s ní jen omezený okruh 
pořadatelů.

Zmapován jeden Jablonec
Tvorba map pro Mistrovství světa započala na 

jaře 2019 a probíhá stále. Celkem se musela zma-
povat plocha o rozloze 32 km², což je zhruba rozloha 
rovnocenná s velikostí velkých měst Jablonec nad 
Nisou nebo Havířov. Mapy dohromady připravuje  
8 specializovaných kartografů, na vše dohlíží kontro-
loři z Mezinárodní federace orientačního běhu (IOF). 
„Během mapování pro MS jsem vystoupal na Mount 
Everest! A málem přešel na délku Českou republiku. 
Díky neustále zapnuté GPS vím, že jsem v souhrnu 
nastoupal téměř 11 tisíc výškových kilometrů a do 
délky nachodil celkem 415 kilometrů,“ přiznává hlav-
ní kartograf Aleš Hejna. Ostatní jeho kolegové jsou 
na tom velmi podobně. 

Důležitá je aktuálnost
Všechny mapy jsou nyní téměř hotové. Nicméně 

prostředí, ať už ve městě nebo v lese, se stále mění 
a vyvíjí. Přibývají nové mýtiny, některé bažinaté ob-
lasti jsou již vyschlé, průběžnost některých porostů 
je jiná oproti situaci před dvěma lety, přibývá stro-
mořadí, vyvrácené stromy a mnoho dalšího. Proto 
kartografický tým tráví jarní měsíce zejména revizí 
všech map. Ta úplně poslední aktualizace proběhne 
zhruba 14 dní před začátkem Mistrovství světa. Poté 
budou všechny mapy poslány do tiskárny. Závodníci 
je uvidí až v době svého startu, do té doby budou 
pečlivě střeženy pořadateli. 

Ukázka mapy pro orientační běh

Dva závody v Heřmánkách
Mistrovství světa proběhne v Heřmánkách, kon-

krétně diváci budou moci shlédnout dva souboje  
o medaile. A to ve čtvrtek 8. července a následně 
o den později, v pátek 9. července. Na programu 
budou tříčlenné štafety a královská disciplína ori-
entačních běžců – klasická trať. 9. července také 
šampionát vyvrcholí a v aréně bude možné sledovat 
i slavnostní zakončení a také medailový ceremoni-
ál. Ostatní závody budou situovány do okolí – do 
Doks, Litoměřicka nebo do Jizerských hor. Podrob-
ný program naleznete na stránkách www.woc2021.
cz, v dalších číslech městského zpravodaje Dubá-
ček nebo na sociálních sítích města Dubá. Prosíme 
všechny domorodce o shovívavost za případná 
drobná omezení v dny závodů.

Matěj Burda a Jan Picek
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NA VIDĚNOU! 

Orchestr Police Symphony Orchestra z Police nad 
Metují nabídne během dubna bezpečnou kulturu  
i v Dubé. 

Cesta ke kultuře je v posledním roce trnitá a ne 
všechno dokáže zprostředkovat on-line prostor, ale  
i za něj buďme vděční. Mladí hudebníci z Police 
Symphony Orchestra (PSO) z Police nad Metují se 
také nevzdávají a připravili projekt “Na viděnou!”  
a než se budou moci se svými posluchači potkat tvá-
ří v tvář, rozhodli se vstoupit do veřejného prostoru  
s novým typem kulturního vyžití. Tentokrát si dali za 
cíl oživit plakátovací plochy speciálními plakáty, které 
vás díky své interaktivní složce mohou přenést do 
koncertních sálů.

Série plakátů totiž obsahují unikátní QR kódy, kte-
ré budou výtvarně zpracované. Pod každým z nich 
se skrývá jiná skladba z koncertů Police Symphony 
Orchestra a většina mobilních zařízení je umí intuitiv-
ně načíst. Pokud kód načtete, uvidíte převážně kon-
certní provedení skladeb, které má orchestr takzvaně 
v šuplíku, s milými hosty jako jsou například Vendula 
Příhodová, Jan Cina, Kühnův smíšený sbor, Balet 
Národního divadla a mnoho dalších. 

Potkat se s plakáty bude možné od dubna ve 
městech a obcích, které se připojí k projektu “Na vi-
děnou!”. Pro zpříjemnění procházky pak bude stačit 
mobilní telefon, v něm přístup k internetu a volba tra-
sy tak, abyste objevili všechny hudební dárky, které 
pro Vás Police Symphony Orchestra připravil. Variant 
“hrajících plakátů” je hned několik a nabídnou Vám  
i v Dubé sice zaznamenanou, ale přesto vlastně ži-
vou kulturu. Více informací o orchestru naleznete na  
www.policesymphonyorchestra.cz. Tak Na viděnou! 

Karolína Hanzlová

Výstavy,
které se nekonají

Z nařízení vlády jsou zatím stále výstavní síně a 
galerie uzavřeny. Konání výstav se proto odsouvá na 
neurčito. Také v Galerii Pošta v Dubé měla být v dub-
nu zahájena výstava fotografií Jiřího Kutiny. Zajíma-
vé fotografie z cest do exotických krajin zatím by jistě 
návštěvníky zaujaly, ale i tato výstava se v původním 
termínu neuskuteční. Pokud bude pořádání výstav 
opět povoleno, oznámí Galerie Pošta nový termín 
konání této výstavy, a také dalších výstav, které byly 
na tuto výstavní sezónu naplánovány.  

myš

Městská knihovna 
Dubá informuje

Od středy 7. dubna 2021 bude Městská knihov-
na Dubá otevřena. Výdej předem objednaných 
knih a jejich vracení bude probíhat přes okénko. 

Rezervaci knih můžete provést prostřednictvím  
e-mailu: knihovna@mestoduba.cz nebo info@
mestoduba.cz, telefonu na čísle: 739 616 679 nebo 
přes stránky Městské knihovny Dubá a online katalo-
gu https://tritius.knihovna-cl.cz/library/duba/

Rezervace se přijímají každý týden do úterý do 10 
hodin. Výdej knih probíhá každou středu v rozmezí 
16:00 – 17:30 hodin. 

Petra Mečířová

Regionální muzeum Mělník v partnerství s MAS 
Vyhlídky představuje opětovně vydané Pověsti  
z Kokořínska, Mšenska a Podbezdězí sebrané Jiřím 
Zubíkem a Josefem Houžvou. Tito milovníci příběhů, 
zvěstí, a především krajiny Kokořínska před více 
než pětadvaceti lety usilovně vyhledali, vyslechli  
a sesbírali na sto čtyřicet pověstí, drobných zmínek  
z historie, dobového tisku a dalších pramenů.  
V letech 1993-1996 je pak vydalo ve třech dí-
lech mělnické (tehdejší okresní) muzeum. Ná-
klad je již dávno rozebraný, ale touha zaposlou-
chat se do bájí oblíbených míst nezmizela. Rok  
s cejchem korony k osamoceným toulkám a objevo-
vání polozapomenutých míst kokořínských končin 
vybízel. A tak jsme se rozhodli vydat pověsti znovu. 
Tentokráte uceleně v jedné knize, s kapitolami sesta-
venými dle jednotlivých oblastí pro snadný přehled,  
s editorskými úpravami. Veškeré pověsti jsme však 

POVĚSTI Z KOKOŘÍNSKA, MŠENSKA A PODBEZDĚZÍ
ponechali tak, jak nám je představila autorská dvo-
jice Zubík a Houžva. Poutavě a čtivě. Provedli jsme 
pouze nepatrné korektury a nové přehledné rozčle-
nění původních poznámek a vysvětlivek. A nově se 
objevily půvabné kolorované ilustrace Olgy Vychodi-
lové, které tajuplným příběhům vdechují život.

Publikace je rozdělena do několika oddílů: Hrad-
sko a okolí, Okolí Mšena, Mšeno, Z Vysocka a Libě-
chovska, O Harasovu, Kokořínské údolí, Mladobole-
slavsko, Dubsko, Houska, Strašidla a bájné pověsti, 
Ze vsi Kokořína a okolí, O hradu. Publikaci Pověsti 
z Kokořínska, Mšenska a Podbezdězí si zájemci 
mohou prozatím objednat na dobírku na emailu: 
srbova@muzeum-melnik.cz,  nebo na tel. 315 630 
932. Cena knihy je 200 Kč + (poštovné 158,- Kč). Po 
rozvolnění stávajících vládních opatření plánujeme 
otevřít muzejní výdejní okénko.

Eva Srbová
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PUTOVÁNÍ ZA VELIKONOČNÍM ZAJÍČKEM
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KVĚTINOVÁ KRÁSA POHLEDEM Z BLÍZKA


